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Pose³ Konstanty
Oœwiêcimski
relacjonuje

Policja poszukuje sprawcy œmiertelnego wypadku



Marzanna Rodzik
przeprasza

Alicjê Walkowiak
za incydent, który mia³

miejsce w dniu
18.04.2008 r.
w Gryficach.
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Gazeta Powiatowa

Kto tak mówi³?
„Po upadku Jaruzelskiego WSI

rozpoczê³y poszukiwania za no-
wym patronem. Równolegle Lech
Wa³êsa, nowo wybrany prezydent
Polski, rozpocz¹³ rozgl¹daæ siê za
now¹ siln¹ baz¹. Obecnie Wa³êsa
odsun¹³ od siebie wiêkszoœæ swo-
ich by³ych kolegów - najpierw sta-
rych dysydentów, nastêpnie now¹
Prawicê, która pomog³a mu zdobyæ
fotel prezydenta. Ujrza³ on, ¿e par-
lament jest s³aby, a administracja
pañstwowa nieudolna. Zobaczy³
wreszcie sk³óconych polityków i
powstaj¹c¹ drobn¹ bur¿uazjê. Nikt
wed³ug niego nie przedstawia real-
nej si³y, za wyj¹tkiem starej gwar-
dii. Zamiast prób budowania nowej
zgody, Wa³êsa wszed³ na ³atwiejsz¹
drogê. Uwa¿a³, ¿e ci ludzie mogli-
by mu pomóc w utrzymaniu w³a-
dzy, dostarczaj¹c mu informacje o
ministrach i o potencjalnych prze-
ciwnikach. Dlatego wola³ nie naru-
szaæ ich struktur. Nie ma w tym
wielkiej tajemnicy, wszystko by³o
zbyt oczywiste. Nawet dla mnie,
obserwatora z bliska, wydawa³o siê
to nie do uwierzenia. (...) Okreœli-
³em go wtedy [w wypowiedzi dla
The Spectator] jako cz³owieka
„nieokrzesanego, nieobliczalnego,
nieodpowiedzialnego, pustego w
wypowiedziach, o zapêdach dykta-
torskich, sk³onnego do manipula-
cji”. Jednak¿e cz³owieka, którego
po oswojeniu instytucyjnym uda
siê opracowaæ jasny program i
przyst¹pi do jego realizacji z w³a-
œciwym mu uporem. Ale posiadanie
moralnego autorytetu Prezydenta
to dla niego za ma³o. Bêd¹c w g³êbi
duszy ch³opem, Wa³êsa chce fi-
zycznego sprawowania w³adzy,
chce wydawaæ dekrety, rz¹dziæ
ludŸmi, wyznaczaæ i obalaæ pre-
mierów wed³ug w³asnego upodo-
bania. Zamiast czyniæ wysi³ki w
kierunku opracowania jasnego
programu, Wa³êsa d¹¿y do uzyska-
nia w³adzy dla samego siebie. Nikt
lepiej nie rozumie tego, ani¿eli ko-
muniœci i nikt nie jest lepiej od nich
przygotowany do udzielania mu
pomocy. (...) Wa³êsa zosta³ pozba-
wiony swojej prywatnej sieci
szpiegowskiej [WSI] i wœciek³ siê.
(...)

„Teraz prezydent Wa³êsa mia-

nowa³ na stanowisko premiera 32-
letniego rolnika, lidera partii
ch³opskiej - Waldemara Pawlaka.
Pawlak - przywódca b. ZSL, lojal-
nego w stosunku do partii komuni-
stycznej w b. marionetkowym par-
lamencie. W czasie obrad „okr¹-
g³ego sto³u”, które przyczyni³y siê
do obalenia starego re¿imu, sie-
dzia³ on po stronie komunistów.
Nareszcie Wa³êsa ma obok siebie
cz³owieka, z którym dobrze siê
czuje, premiera pochodz¹cego z
obozu komunistycznego, który bê-
dzie mia³ swobodê doboru ludzi mu
odpowiadaj¹cych. Tak zakoñczy³a
siê nasza walka.”

To s¹ s³owa Rados³awa Sikor-
skiego, z wywiadu jaki udzieli³ bry-
tyjskiej gazecie „The Spectator” w
roku 1992. W roku 2008 mówi: -
Panie Lechu, pan siê nie przejmuje
tym, co niektóre kar³y moralne w tej
chwili wygaduj¹.

Kto tak pisa³?
„Platforma jest przede wszyst-

kim wielk¹ mistyfikacj¹. (...) W
istocie jest takim œwiec¹cym pude³-
kiem. Mamy do czynienia z ele-
gancko opakowan¹ recydyw¹ ty-
miñszczyzny lub nowym wyda-
niem Polskiej Partii Przyjació³
Piwa, której kilku liderów znako-
micie siê odnalaz³o w PO.

Uwa¿am, ¿e PO to twór sztucz-
ny i pe³en hipokryzji. Oni nie maj¹
w³aœciwie ¿adnego programu. Nie
wyra¿aj¹ w ¿adnej trudnej sprawie
zdania. Nie wystêpuj¹ pod w³a-
snym szyldem, bo to ich zwalnia z
potrzeby zajmowania stanowiska
w trudnych sprawach. To jest oczy-
wiœcie gra na bardzo krótk¹ metê.
Udaj¹, ¿e nie s¹ parti¹, a ni¹ s¹.
Udaj¹, ¿e wprowadzaj¹ now¹ ja-
koœæ, ¿e s¹ tam nowi ludzie. (...)

To s¹ s³owa Stefana Niesio³ow-
skiego, jakie skreœli³ w „Gazecie
Wyborczej” z 19 sierpnia 2001 r.
Dzisiaj w PO. 2 grudnia br. w pro-
gramie TVN24 powiedzia³: „To
jest telewizja stanu wojennego.
Czy pani widzia³a audycje Wildste-
ina, pani Lichockiej, pana Pospie-
szalskiego? Czym to siê ró¿ni?
Przecie¿ to jest albo Marzec’68
albo stan wojenny”.

Gdy w Gdañsku trwa³a no-
blowska impreza obroñców wol-
noœci, na ty³ach, gdzieœ w Polsce...

Burmistrz w G³ucho³az wywo-
dz¹cy siê z PO nie zgodzi³ siê na
miêdzynarodow¹ konferencjê po-
œwiêcon¹ transformacji po 1989 r.
Do G³ucho³az pod Opolem mia³o
przyjechaæ 260 osób. Wœród prele-
gentów s¹ historycy IPN, m.in. dr
S³awomir Cenckiewicz, sêdzia Bo-
gus³aw Nizieñski, minister œrodowi-
ska w rz¹dzie PiS Jan Szyszko i by³y
wiceszef MON Romuald Szeremie-
tiew. Zaproszono te¿ goœci zagra-
nicznych: by³ych ministrów z Czech
i Niemiec, osoby z Austrii i Szwaj-
carii. Spotkanie odbywa³o siê pod
has³em „Przezwyciê¿yæ zmowê
Okr¹g³ego Sto³u”. Zorganizowa³o
je Opolskie Stowarzyszenie Pamiê-
ci Narodowej. Szeœæ tygodni temu
burmistrz G³ucho³az Edward Szu-
pryczyñski zgodzi³ siê, by konferen-
cja odby³a siê w domu kultury. Ale
w poniedzia³ek wieczorem niespo-
dziewanie zadzwoni³ do organiza-
torów. Powiedzia³: „rozmyœli³em
siê”. Dlaczego siê rozmyœli³? - W
poniedzia³ek dosta³em listê prele-
gentów i stwierdzi³em, ¿e to konfe-
rencja polityczna, a na tak¹ miejsca
w miejskim domu kultury udostêp-
niæ nie mogê” - powiedzia³ „Rzecz-
pospolitej”. - Jako burmistrz muszê
dbaæ o apolitycznoœæ miejsc pu-
blicznych.

Opolskie Stowarzyszenie Pamiê-
ci Narodowej ju¿ zapowiedzia³o z³o-
¿enie do prokuratury doniesienia na
burmistrza, ¿e z³ama³ konstytucjê.

Informacja z wczoraj.
Wroc³awski oddzia³ „Gazety

Wyborczej” z triumfem zakomuni-
kowa³, ¿e nie bêdzie w tym tygodniu
zapowiadanego wyk³adu Jerzego
Roberta Nowaka na Uniwersytecie
Wroc³awskim. Nie bêdzie w ogóle
konferencji, na której mia³ byæ.
Rektor UW prof. Marek Bojarski,
który mimo, ¿e trzy dni temu twier-
dzi³, i¿ nie mo¿e naciskaæ na samo-
dzielny Instytut, w czwartek osobi-
œcie przekonywa³ dyrekcjê ISM, by
imprezê odwo³aæ. Ze specjalnym
listem do prof. Marczaka, który za-
prosi³ prof. Nowaka, wyst¹pi³a prof.
El¿bieta Stadtmüller, kierowniczka

Zak³adu Studiów nad Uni¹ Euro-
pejsk¹. - To nowoœæ, bo nigdy cze-
goœ takiego nie praktykowaliœmy,
ale zasugerowa³am, by w przysz³o-
œci, jeœli ktoœ bêdzie chcia³ zapra-
szaæ tak kontrowersyjn¹ postaæ,
konsultowaæ to z ca³¹ rad¹ - mówi
Stadtmüller. Sprawa z Nowakiem
mo¿e Marczaka kosztowaæ stano-
wisko dyrektora Instytutu Studiów
Miêdzynarodowych.

Komentarz internauty.
Te¿ mam nieodparte wra¿enie ¿e

w Gdañsku Sarkoziak œwiêtuje w³a-
sne imieniny, Polska utratê przemy-
s³u stoczniowego, a stoczniowcy
trac¹ kolebkê Solidarnoœci. Stypa
jewropejska. Udanej zabawy.
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Kazimierz Rynkiewicz

Z drugiej, niewidocznej strony
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Okrêg Polskiego Zwi¹zku Wêd-
karskiego w Szczecinie podniós³
stawki za wêdkowanie na swoich
wodach w roku 2009. Wêdkarze
bêd¹ musieli zap³aciæ po oko³o 20 z³
wiêcej, ni¿ w tym roku. Na przyk³ad
stawka na wody nizinne kosztuje 80
z³, a w roku przysz³ym wyniesie 90
z³, stawka za wêdkowanie na wodach
górskich ze 100 z³ wzrasta do kwoty
115 z³. Podniesiona tak¿e zosta³a do-
p³ata do ³ódki z kwoty 40 do 45 z³.
Op³ata cz³onkowska wzrasta o 1 z³ i

Wy¿sze op³aty za wêdkowanie
w roku przysz³ym trzeba bêdzie za-
p³aciæ 58 z³. Wêdkarz, który wêdku-
je tylko na jeziorach i nie u¿ywa
³ódki, zap³aci za kartê wêdkarsk¹ w
roku 2009 kwotê 163 z³, a chc¹cy
wêdkowaæ z ³odzi dodatkowo 45 z³,
czyli ³¹cznie 208 z³. Najwiêcej za-
p³ac¹ ci, co wêdkuj¹ na rzekach oraz
jeziorach z ³odzi; bêd¹ musieli wy-
daæ z portfela kwotê 218 z³.

Mam tylko nadziejê, ¿e tego ar-
tyku³y nie bêd¹ czyta³y nasze ¿ony.
Pozdrawiam.                   Andrzej Laszuk

(GRYFICE) 10 listopada 2008
roku burmistrz Andrzej
Szczygie³ swoim
zarz¹dzeniem powo³a³
Gminn¹ Radê Sportu. Nie
by³oby w tym nic dziwnego,
gdyby nie fakt, ¿e
œrodowisko sportowe Gryfic
nic o tym nie wie. A jest 12
grudnia.

Gminna Rada Sportu zosta³a
powo³ana przez burmistrza zarz¹-
dzeniem nr 554/2008, z dnia 10 li-
stopada br. Burmistrz powo³a³ radê
w sk³adzie: Tomasz Malczewski,
Wincenty Heilik, Leszek Krajcer,
Andrzej Kubalica, Wies³aw Pie-
trzak, Kamil Maœlankiewicz i
W³odzimierz Parol.

Ju¿ pobie¿ny rzut oka na ten
sk³ad ka¿e postawiæ pytanie – dla-
czego w radzie nie ma reprezentan-
tów wszystkich dyscyplin sportu
uprawianych w gminie. A je¿eli nie

Gminna Rada Sportu – a co to takiego???
ma, to mo¿na powiedzieæ, ¿e ta rada
nie jest reprezentatywna, by siê o
sporcie w gminie wypowiadaæ.
Ma³o tego, nic o powstaniu takiej
rady do dzisiaj nie wiedzia³ prezes
UKS „Szach” Kazimierz £aszew-
ski. Zaledwie coœ o niej s³ysza³ pre-
zes MKS „Chrobry” Janusz Przy-
bysz. Zapytani, czy otrzymali infor-
macjê z proœb¹ o wydelegowanie do
rady swoich przedstawicieli, odpo-
wiedzieli, ¿e takich pism nie dostali.

To dziwne, gdy¿ w za³¹czniku
do zarz¹dzenia, gdzie mówi siê o
zasadach powo³ywania cz³onków
rady, jak byk widnieje zapis: „Naj-
póŸniej 45 dni przed zakoñczeniem
kadencji Rady Burmistrz wzywa
organizacje i instytucje realizuj¹ce
zadania w zakresie kultury fizycznej
do wskazania, w terminie 30 dni od
daty dorêczenia wezwania, po jed-
nym przedstawicielu do Rady nowej
kadencji. Instytucje realizuj¹ce za-
dania w zakresie kultury fizycznej
wskazuj¹ przedstawicieli do Rady
decyzj¹ swojego organu wykonaw-
czego podmiotu”.

Dlaczego burmistrz nie zastoso-

wa³ tego zapisu przy powo³aniu tej
rady? Przecie¿ móg³ wys³aæ pisma i
rada by³aby reprezentatywna.

Byæ mo¿e chodzi o to, do czego
rada w takim sk³adzie jest potrzeb-
na. Wed³ug zarz¹dzenia do zadañ
Rady nale¿y: „Opiniowanie: strate-
gii rozwoju Gminy Gryfice w zakre-
sie kultury fizycznej i sportu; pro-
jektu bud¿etu w czêœci dotycz¹cej
kultury fizycznej i sportu; projek-
tów uchwa³ Rady Miejskiej w Gry-
ficach dotycz¹cych rozwoju kultury
fizycznej i sportu; programów bazy
sportowej na terenie Gminy Gryfi-
ce; planów imprez sportowych i re-
kreacyjnych organizowanych przez
ró¿ne organizacje, dofinansowywa-
nych przez Gminê Gryfice (oraz
inicjowanie dzia³añ w zakresie kul-
tury fizycznej i sportu w Gminie
Gryfice).

Burmistrz pomijaj¹c wielu dzia-
³aczy sportowych stworzy³ organ
zupe³nie fasadowy, ale mo¿e o to
chodzi³o, kto bêdzie opiniowa³ te-
goroczny bud¿et, w tym „plany im-

prez sportowych i rekreacyjnych
organizowanych przez ró¿ne orga-
nizacje, dofinansowywanych przez
Gminê Gryfice”.

Mo¿na tak¿e zadaæ pytanie – co
w tej radzie robi¹ urzêdnicy; wice-
burmistrz Tomasz Malczewski i
Andrzej Kubalica i komu blokuj¹
miejsca. Przecie¿ wiceburmistrz
zawsze mo¿e, a nawet powinien
przychodziæ na tak¹ radê, ale byæ na
niej – jako organ wykonawczy -
adresatem postulatów wysuwanych
przez radê, a nie jej g³osem. Co w tej
radzie robi¹ panowie Wincenty He-
ilik i Leszek Krajcer? Nie wiem. Co
w tej radzie robi¹ radni? Przecie¿
maj¹ komisjê do spraw sportu w
radzie i tam mog¹ sk³adaæ wnioski i
to oni bêd¹ akceptowaæ bud¿et, tak-
¿e sportowy! Wystarczy tylko
chcieæ siê nad tym bud¿etem pochy-
liæ. Po co wiêc blokuj¹ miejsca dzia-
³aczom sportowym, spo³ecznikom,
pasjonatom? Niestety, to wszystko
wygl¹da po prostu na farsê.

Kazimierz Rynkiewicz

Znowu wracamy do Orlika 2012
przy LO Chrobry. W minionym tygo-
dniu na nowej, ale bocznej p³ycie dru-
giego w tym miejscu boiska (bêd¹
dwa – do pi³ki no¿nej i koszykówki)
montowano konstrukcje metalowe.
Przypomina³o to budowê hali targo-
wej. Na miejscu zapytaliœmy po co ta
hala? Wyjaœniono, ¿e namiot (tak
nazwano ten obiekt) postawiono po

Hala targowa? Nie - susz¹!

to, ¿eby osuszyæ p³ytê boiska. Do
namiotu nawiewane jest gor¹ce po-
wietrze i dopiero wówczas, gdy eks-
perci uznaj¹, ze p³yta jest wysuszona,
zostan¹ na ni¹ naniesione linie z far-
by ¿ywicznej. Wniosek jest jeden,
koszt boiska Orlik 2012 bêdzie
znacznie wy¿szy ni¿ zak³adano i dziœ
nie wiadomo, kiedy zostanie oddane
do u¿ytku.                                     m
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„D¥B” P³oty
WIÊ•BY DACHOWE,

DESKI, £ATY, TARCICA

TARTAK

Tel. 091 38 51 336
Tel./fax 091 38 51 131

Lubi ulice powiatowe naszego
miasta i „porz¹dki” na nich. Do po-
wiatu nale¿y  ul. Armii Krajowej, na
której zamiast chodnika znajduje
siê k³adka nad kana³em „smródka”.
K³adka bezpieczna dla ludzi, ale jak
d³ugo?

Otó¿ z ul. J. Pi³sudskiego i  Armii
Krajowej (obie ulice po³o¿one wy-
¿ej ni¿ k³adka) sp³ywaj¹ wody opa-
dowe, ostatnio z  topniej¹cego œnie-
gu. Woda p³ynie ulicami i tu¿ przy
k³adce zmienia kierunek (brak stu-
dzienki) i „wali” prosto z nasypu do
„smródki”. Nasyp rozmywany
przez wodê osuwa siê do kana³u.
Jeœli odpowiedzialni za to miejsce
nie wezm¹ siê do pracy, to z wiosn¹
nasyp przestanie istnieæ. A niedaw-
no by³ ³adny, poroœniêty traw¹.    m

A woda robi swoje!

Nie wiadomo czy to
fani talentu Dody czy te¿
up³ywaj¹cy czas zwali³
na glebê blachê Telsa-
tu7. Firma znana, powa-
¿ana nie tylko w  Gryfi-
cach nie mo¿e uszczêœli-
wiaæ okolicznych miesz-
kañców takim wido-
kiem.

Dlatego na blachê
zwracamy uwagê, maj¹c
jednoczeœnie w pamiêci
zapowiedŸ starostwa o
modernizacji ulicy
Brackiej i kto wie, czy
reklama w tym miejscu
pozostanie.                                  m

Co z t¹ blach¹?

Wojewoda Zachodniopomorski
wyda³ zakaz u¿ywania petard. Wy-
j¹tkiem jest Sylwester i Nowy Rok. Za
naruszenie zakazu grozi mandat w
wysokoœci

Mamy nadziejê, i¿ informa-
cja o wydanym zakazie dotar³a
do naszej policji i stra¿y miej-
skiej, i w zwi¹zku z tym zwróc¹
uwagê na ma³olaty z ul. Kamieñ-
skiej, Trzyg³owskiej, Strzelec-
kiej oraz m³odzie¿ówkê z Gim-
nazjum nr 1 w Gryficach, która
po lekcjach odpala petardy na
przystanku komunikacji miej-
skiej, zlokalizowanym vis a vis

WKU. Jednoczeœnie przyda³yby
siê pouczenia handluj¹cych i ju¿
sprzedaj¹cych wszystkie rodzaje
petard np. na ul. Brackiej. W
ubieg³ym roku pouczenia i inter-
wencje policji i stra¿y miejskiej
odnios³y pozytywny skutek. Do
Sylwestra by³o w miarê spokoj-
nie. Dziœ codziennie w godzi-
nach popo³udniowych w parku
miejskim trwa kanonada i to nie-
zale¿nie kto obok „smarkaczy”

Pod rozwagê „piromanom”
przechodzi. Parkow¹ alejk¹ wra-
caj¹ dzieciaki z SP3, matki z dzie-
ciakami z przedszkola.

Uwa¿amy, ¿e bezpieczeñstwo
samotnych  „pierwszaków” i tych
jeszcze  m³odszych jest wa¿ne.
Nie mo¿e byæ tak, ¿e rzucona
petarda, niezale¿nie od jej wiel-
koœci, rozrywa siê pod nogami
przechodniów, a tak jest na wspo-
mnianym przystanku i w parku
miejskim.                                 m
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„Budujemy mosty dla pana
starosty”, to wers ze starej
piosenki. W Gryficach buduje siê
mosty dla nas, czyli
mieszkañców. Ostatnio byliœmy z
wizyt¹ w budowanym ogrodzie
japoñskim. Poszliœmy tam
kierowani zas³yszanymi
opowieœciami, ¿e w ogrodzie
stawia siê mosty du¿e i masywne
w miejscach, gdzie nie ma kropli
wody, nie mówi¹c ju¿ o tym, ¿e
pod nimi nie przep³ywa ¿aden
strumyk.

Wydawa³o si, ¿e opowieœci, to czy-
sta fantazja. Jednak prawda jest taka, ¿e
dwa mosty o masywnej konstrukcji s¹
ju¿ zmontowane. I pewnie nikt nie mia³-
by nic przeciw temu, ¿eby taki mostek
zosta³ postawiony np. na zasypanym
kanale ulgi, czy te¿ nad sama Reg¹. W
tym miejscu mosty z ogrodu japoñskie-
go komponowa³y by siê ca³kiem dobrze
i mog³yby byæ atrakcj¹ nie tylko dla
turystów, ale i tych, którzy z dzieciaka-
mi dokarmiaj¹ dzikie kaczki.

Podobne odczucia mieli spotkani
spacerowicze, ale ich ocen przytaczaæ
nie bêdziemy, bowiem na miko³ajkowej
zabawie dzieci ze Smolêcina i £opiano-
wa w GDK zapytaliœmy burmistrza Gry-
fic Andrzeja Szczyg³a o to, co siê dzieje
w ogrodzie japoñskim. Burmistrz mniej
wiêcej powiedzia³ tak: „Myœleæ trzeba
perspektywicznie. Mostki stawiane s¹
po to, ¿eby za kilka lat w³aœnie z nich
podziwiaæ krzewy i roœliny. Mostków w
sumie bêdzie cztery i dwie altanki z
³awkami. Dziœ mog¹ siê nie podobaæ,
ale za kilka lat pewno bêd¹ przydatne”.

Z burmistrzem Gryfic dyskutowaæ
nie bêdziemy, bo ca³kiem mo¿liwe, ¿e
ma racjê. W koñcu zna plan ca³ego ogro-
du. My tylko to, co dziœ widoczne.
Prawd¹ jest, ¿e nawet  myœl¹ nie siêgnê-
liœmy do pokoleñ, które przyjd¹ po nas.
Dla nas by³o wa¿ne tu i teraz.

A tu i teraz grasuj¹ wandale i z³odzie-
je. Bo jak inaczej nazwaæ kogoœ, kto
³amie listwy z kratownicy pergoli? Kra-
townica powinna te¿ tworzyæ zadaszenie
pergoli. Jak mówi¹ œwiadkowie zdarze-
nia, zniszczeñ dokona³ ch³opiec w wieku
oko³o 11-12 lat, bêd¹cy w towarzystwie
swojej mamusi i m³odszego braciszka.
Kiedy mamuœce zwrócono uwagê, ¿e

Budujemy mosty dla...

ch³opiec ³amie listwy dopiero co za³o¿o-
nej kratownicy, interweniuj¹cy us³yszeli
stek wyzwisk nie licuj¹cy z rol¹ matki ani
wygl¹dem zewnêtrznym kobiety.

W podobnej sytuacji byliœmy na no-
wym placu zabaw. Matka z dzieckiem

przy karuzeli, obok dwóch wyrostków
si³owa³o siê z konikiem na sprê¿ynie.
Kobieta milcza³a, udawa³a ¿e niczego
nie widzi. Pogoniliœmy ³obuzów. Ale
czy nie wrócili? Konik po³amany le¿y
obok œmietnika.

Wœród ró¿nych krzewów i wrzosów
w krêgu posadzono srebrne œwierki, nie
wiemy syberyjskie czy inne. By³y piêk-
ne. I co? Nic! Pozosta³y puste miejsca,
ocala³ jeden czy dwa odga³êzienia, nie
maj¹ symetrii i to je uratowa³o. Ten naj-
piêkniejszy byæ mo¿e stoi w jakimœ sa-
lonie (wszak zbli¿aj¹ siê œwiêta) albo w
jakimœ przydomowym ogrodzie. W
ogrodzie japoñskim prace jeszcze nie
dokoñczone a w zasadzie wszystko za-
czynaæ trzeba od pocz¹tku. I tak bêdzie
w kó³ko. Bo nie szanujemy ani dobra ani
piêkna, które tworzone jest dla nas i jak
mówi burmistrz, dla tych co po nas.
Wiemy, ¿e w najbli¿szym czasie ca³y
teren bêdzie monitorowany. I dlatego
chcia³oby siê rzec, ¿e ka¿dy z³apany
wandal, z³odziej za najmniejsze szkody
wyrz¹dzone na mieniu spo³ecznym, ja-
kim jest ogród, powinien za darmo w
nim pracowaæ, szczególnie wtedy, kie-
dy jest zimno i z nieba leje deszcz.  m
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Zgodnie z zapowiedzi¹ 5-6
grudnia w dwóch dyskontach
„Biedronka” oraz „Netto” rozpo-
czê³o siê zbieranie artyku³ów
¿ywnoœciowych dla rodzin wielo-
dzietnych z naszej gminy.

To od naszej ¿ywnoœci i do-
broci serca zale¿y, czy te rodziny
choæ w czêœci  bêd¹ mia³y rado-
sne œwiêta Bo¿ego Narodzenia.
Dy¿ury przy koszach pe³nili pra-
cownicy MOPS, harcerze z 42.
Gryfickiej Dru¿yny Harcerskiej
„Ciche Cienie” i uczniowie z
Gimnazjum nr 1 w Gryficach pe³-
nili dy¿ury „przy kasach” naga-
buj¹c o dary kupuj¹cych. Wielu z
nich dzieli³o siê zakupami, ale
byli i tacy, którzy przyszli jedy-
nie po to, by zrobiæ zakupy wy³¹cz-
nie na zbiórkê. Za okazan¹ ¿yczli-

Akcja „Serce + Œwiêta”
rozpoczêta

woœæ dziêkuj¹ pracownicy MOPS i
nasza m³odzie¿, która liczy, ¿e na-
stêpne zbiórki z dn. 12 - 13 grudnia
oraz 19-20 grudnia bêd¹ podobne, o
ile nie wiêksze.

Przy okazji informujemy, ¿e do
Miejskiej Biblioteki Publicznej w
Gryficach mo¿na przynosiæ ma-
skotki i inne zabawki dla dzieci.
Rodzin wielodzietnych jest 72 i
dobrze  by by³o, ¿eby dzieci przy
okazji paczek ¿ywnoœciowych
otrzyma³y równie¿ czyst¹, choæ
u¿ywan¹ maskotkê, lalkê czy grê
planszow¹. Zbiórkê maskotek zor-
ganizowano  ju¿ w SP3 i za poœred-
nictwem nauczycielki pani Moniki
Lal dostarczono do Dzia³u Dzieciê-
cego. Dziêkujemy. Wszystkie ma-
skotki i inne zabawki zostan¹ prze-
kazane do MOPS 19 grudnia.            m

Jeœli ktoœ przypadkiem zatrzyma
na chwilê samochód przed wejœciem
do koœcio³a p.w. WNMP w Gryficach,
bo sobie przypomnia³, ¿e trzeba za-
malowaæ rysê na „blachach” a sklep z
farbami jest obok, to pewne jak kasa
w banku, ¿e zaliczy mandacik.

Jak dobrym markowo samochodem
(ko³ami) wjedzie na w¹ski chodnik, to
mo¿e byæ niemal pewny, ¿e staæ tak
mo¿e godzinami i nic z³ego go nie spo-
tka – ani mandacik ani upomnienie.  A
jeœli ktoœ ma samochodzik ciê¿arowy i
dostawczy, to te¿ wje¿d¿a na chodnik
przed sklepem AGD na ul. Wojska Pol-
skiego i nikt nie zauwa¿y (poza prze-
chodniami), ¿e kabinê sa-
mochodu ma za znakiem
zakazu zatrzymywania siê,
¿e chodnik a w³aœciwie kra-
wê¿niki s¹ niszczone i kost-
ka polbruku równie¿. Ma
prawo - sklep, do którego
przywo¿ony jest towar zda-
je siê nale¿y do strefy
ochronnej, tyle ¿e nie wia-
domo czyjej. Dziœ to nie-
wa¿ne, ¿e sklep w tym sa-
mym miejscu istnieje wiele
lat, ale zmieni³ siê w³aœci-
ciel, który jeszcze nie roz-

Przywileje?
pozna³ terenu i nie wie, ¿e miêdzy pawi-
lonikiem a jego sklepem jest wjazd,
ma³a rampa i drzwi do magazynu jego
sklepu. Mo¿e wie, ale co sobie bêdzie
g³owê zawraca³  jak¹œ ramp¹ i drzwiami
do magazynu , skoro wjazd to dziura w
ziemi pe³na wody. Wie te¿, ¿e na chod-
niku mo¿e sobie staæ rano, w po³udnie
i o wieczorowej porze, bo mog¹ mu... A
to, ¿e rodzice z dziaciakami musz¹ w
tym miejscu z chodnika przejœæ na jezd-
niê albo przeciskaæ siê miêdzy samo-
chodem a œcian¹ sklepu, gdzie jeszcze
dodatkowo stoi znak zakazu zatrzymy-
wania siê. Tak siê dzieje na ul. Wojska
Polskiego, tej czêœci ulicy, która jest i
pozostanie drog¹ wojewódzk¹.         m

Na to wydarzenie czekaliœmy od
wielu lat. Ma³a scena GDK nagle sta³a
siê wiuelk¹, a to za spraw¹ artystów
œwiatowej s³awy, laureatów presti¿o-
wych konkursów w Polsce, Europie i
na œwiecie. Agnieszka Tomaszewska –
sopran, Tomasz Krzysica – tenor,
akompaniatork¹, pianistk¹ – Medea
Berianidze i goœcinnie m³ody wiekiem
wielki kunsztem niewidomy pianista
Patryk Matwiejczuk. Najs³y6nniejsze
arie niemieckich, w³oskich i polskich
kompozytorów w najlepszym wykona-
niu wprawi³y publicznoœæ w euforiê,
jakiej mog³y pozazdroœciæ najwiêksze

opery œwiata. Naszym zdaniem zdecy-
dowanie uznajemy ten koncert za wy-
darzenie roku. Gryficzanie kochaj¹
muzykê klasyczn¹ i doceniaj¹ jej walo-
ry oczekuj¹c kolejnych spotkañ. Po
koncercie wyra¿ali swoje emocje,
dziêkuj¹c dyrektorowi GDK Pani
Ró¿y Szuster. Organizatorzy zasko-
czeni takim przyjêciem, obiecuj¹ na-
stêpne spotkania.

To, co wydarzy³o siê 29 listopada
jest dowodem potêgi muzyki, która
³¹czy, budzi pozytywne emocje i jest
relaksem na najwy¿szym poziomie.

Iwona Borkowska

Koncert roku

Foto: Robert Ernardt

Brawo! Brawo! Bis! Owacje na stoj¹co, wzruszenie i
radoœæ na twarzach. Tak dziêkowa³a gryficka publicznoœæ
za koncert Beautiful Aries and magnificent proformes”.

Gryficki Dom Kultury ju¿ po
raz kolejny w³¹czy³ siê w akcjê
„Serce Plus Œwiêta”.

W œrodê, 10 grudnia, grupy hip-
hop i break dance, dzia³aj¹ce w Gry-
fickim Domu Kultury oraz zaprosze-
ni goœcie z Trzebiatowa zapre-
zentowa³y siê w koncercie
przed gryfick¹ publicznoœci¹.

W koncercie wyst¹pili
DSN, AIK, ZETPEKA, DO-
GMAT, MELO (solo), ¯Y-
CIA STRONY oraz grupa bre-
ak dance gryfickich B.boy-
ów.

Publicznoœæ jak zawsze
na tego typu koncertach dopi-
sa³a. Zebrana kwota za wstêp
- 900 z³ -zostanie przekazana
na zakup produktów spo¿yw-
czych do paczek oraz przygo-
towanie wieczerzy wigilijnej
dla samotnych.

„Serce Plus Œwiêta”
Wszystkim uczestnikom koncer-

tu, zarówno zespo³om jak i publicz-
noœci, sk³adamy serdeczne podziêko-
wania za w³¹czenie siê w akcjê, a
Stra¿y Miejskiej za pomoc przy reali-
zacji imprezy.

GDK, foto: Mateusz I¿akowski
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Platforma Obywatelska przez
ostatni tydzieñ spotyka³a siê
w ca³ym kraju z wyborcami,
relacjonuj¹c osi¹gniêcia rz¹du
po roku sprawowania w³adzy.
Tak¹ relacjê z³o¿y³ równie¿ pose³
Konstanty Oœwiêcimski w
Gryficach w dniu 9 grudnia.
Towarzyszy³a mu radna Sejmiku
Wojewódzkiego Izabela
Grabowska, której wyst¹pienie
przedstawiamy obok.

Spotkanie otworzy³ przewodni-
cz¹cy rady powiatowej PO Artur
£¹cki. Nadmieni³, i¿ spotkanie z par-
lamentarzyst¹ i radn¹ ma na celu przy-
bli¿enie naszych problemów po to, by
wspólnie pomogli je oni rozwi¹zaæ.
Oczywiœcie chodzi o problemy z na-
szego regionu, naszych gmin i nasze-
go powiatu.

G³os zabra³ pose³ na Sejm RP Kon-
stanty T. Oœwiêcimski:

- Jak widzê nie jest nas zbyt du¿o.
Rzeczywiœcie takie spotkanie mo¿e w
doœæ niefortunnym czasie zorganizo-
wano, ale obiecujê, ¿e nastêpne posta-
ramy siê zorganizowaæ gdzieœ na prze-
³omie stycznia i lutego w innej porze.
Poniewa¿ mija pewien okres czasu od
spotkañ, które by³y organizowane z
pañstwem, mija te¿ rok od tego, kiedy
jestem w parlamencie, jak równie¿
jestem pos³em. Pos³em Ziemi Gryfic-
kiej. Reprezentujê pañstwa w Warsza-
wie, a pani Izabela Grabowska od
dwóch lat w Sejmiku Województwa
Zachodniopomorskiego. Tak siê aku-
rat ska³da, ¿e tutaj reprezentujemy
Klub Platformy Obywatelskiej i po-
stawê polityczn¹.

Jestem tutaj aby pañstwu powie-
dzieæ o naszych dzia³aniach na forum
w Warszawie i na forum regionalnym.
Liczê na pytania od pañstwa, jeœli
bêd¹ dotyka³y konkretnych spraw, to
na pewno bêd¹ przekazywane dalej
celem ich rozwi¹zania. Obecni tu
cz³onkowie PO doskonale wiedz¹, ¿e
ten tydzieñ w ca³ej Polsce jest poœwiê-
cony na spotkania z cz³onkami w³a-
œnie, ludzi zajmuj¹cych odpowiednie
stanowiska, a wiêc radnych Sejmiku,
pos³ów, marsza³ków, cz³onków zarz¹-
du. Dziœ mamy spotkanie w Gryfi-
cach, a równolegle s¹ spotkania w
Szczecinie czy innych miastach na-
szego regionu. Spotkañ takich bêdzie
26 w tym tygodniu. Jeœli oka¿¹ siê tra-
fione, to bêdziemy starali siê, ¿eby
by³y organizowane cyklicznie. To nie
znaczy ¿e dzia³amy, bo ktoœ nam pole-
ci³. Nie, aktywnoœæ nasza polega te¿
na codziennym zajmowaniu siê spra-
wami poszczególnych obywateli. Na
rozwi¹zywaniu spraw regionalnych,
na przekazywaniu pañstwa spraw w
Warszawie czy tutaj w Szczecinie. Po
to w³aœnie z kole¿ank¹ jesteœmy. Pan
Artur £¹cki jest jeszcze dodatkowo
radnym powiatu  gryfickiego.

Ja ze swojej strony mogê opowie-

Pose³ Konstanty Oœwiêcimski relacjonuje
dzieæ pañstwu o swojej pracy w Sej-
mie. Poniewa¿ ta praca z tego przeka-
zu medialnego mo¿e przez pañstwo
jest zupe³nie inaczej odbierana, ni¿ ja,
jako parlamentarzysta do niej podcho-
dzê. Media maj¹ to do siebie, ¿e gdzieœ
tam wy³uskuj¹ te sprawy konfliktowe,
sprawy tej wielkiej k³ótni, wokó³ któ-
rej powinniœmy byæ wszyscy. Ale tak
nie jest. Bo jeœli siê oka¿e, ¿e ktoœ kto
dzia³a, to dzia³a³ bêdzie niezale¿nie
od k³ótni obok. Jeœli jest czterodniowe
posiedzenie Sejmu, jeœli s¹ podejmo-
wane ustawy, uchwa³y i ró¿nego ro-
dzaju decyzje, to wszystko traci gdzieœ
tam sens bytu. Ale nie bêdê opowiada³
szczegó³ów, ¿eby nie powielaæ spraw
naruszenia czyjejœ czci czy niew³aœci-
wego zachowania parlamentarzysty,
bo to wszystko znane jest z mediów.

Jestem tutaj, ¿eby przekazaæ pañ-
stwu to, co zosta³o w Sejmie czy Sej-
miku zrobione, a dotyczy spraw go-
spodarczych.

Mija rok pracy koalicji rz¹dowej
PO-PSL. Czy ma siê czym pochwaliæ
czy nie, to zale¿y te¿ od pañstwa oce-
ny. Wbrew potocznej opinii jest wiele
spraw i id¹ naprawdê w dobrym kie-
runku. Rok, to nie jest okres, kiedy te
popularne cuda mog³y byæ zrealizo-
wane. To jest okres d³ugofalowy i mam
nadziejê, ¿e do koñca kadencji bêdzie
pe³niejszy obraz naszej dzia³alnoœci,
jeœli chodzi o koalicjê rz¹dow¹. Tutaj
naocznie jesteœcie pañstwo œwiadka-
mi, ¿e Gryfice, jako jedno z nielicz-
nych miast naszego województwa  ma
dobre inwestycje z programu Orlika.
Jedna jest realizowana przez burmi-
strza (boisko przy SP4), a druga przez
starostê i wszystko wskazuje na to, ¿e
do koñca grudnia czy na pocz¹tku
stycznia inwestycje zostan¹ zakoñ-
czone i przekazane do u¿ytku.

Obiektów typu Orlik 2012 w ca³ej
Polsce jest oko³o 600, w tym dwa w
Gryficach. Inwestycja, jak pañstwo
wiecie, jest finansowana przez rz¹d,
samorz¹d wojewódzki, samorz¹d
gminny i powiatowy. Tak ¿e samorz¹-
dowy mog¹ siê te¿ pochwaliæ, bo to
jest taki program, który gdzieœ tam
chodzi³ po g³owach i wiele osób w jego
realizacjê nie wierzy³o. A jednak oka-
zuje siê, ¿e tak wielkie przedsiêwziê-
cie w skali kraju mo¿na by³o zrobiæ i
ten przyk³ad pokazuje, ¿e sprawy o
których siê mówi, mo¿na przekuæ w
¿ycie codzienne. Ja porównujê pracê
samorz¹dow¹ i parlamentarn¹ i jako
wójt gminy wiem, ¿e mia³o siê te sto
procent w³adzy i mo¿na by³o w ka¿dej
chwili coœ pozytywnego zrobiæ. W
parlamencie czas od podjêcia pew-
nych dzia³añ, by dojœæ do efektów jest
trochê d³u¿szy. Na szczêœcie powstaje
wiele programów, gdzie samorz¹dow-
cy bêd¹ mogli wykazaæ siê inicjatyw¹.

Ostatni z programów, to na wzór
Orlika, bêd¹ mog³y powstaæ np. drogi
lokalne. Czy te¿ taki program jak Bi-
blioteka, który te¿ nied³ugo ujrzy
œwiat³o dzienne (bêd¹ powstawa³y bi-
blioteki z prawdziwego zdarzenia w

miejscowoœciach licz¹cych do 5 tys.
mieszkañców). Jak wiemy z przekazu
medialnego, to wszyscy boj¹ siê kry-
zysu gospodarczego. S¹ te¿ tacy, któ-
rzy oczekuj¹, ¿eby ten kryzys jak naj-
szybciej przyszed³, ¿eby póŸniej móc
powiedzieæ: - a nie mówi³em... Tak, tu
ka¿da sytuacja gospodarcza i politycz-
na ma swoich zwolenników i swoich
adwersarzy. Najlepiej to widaæ na
przyk³adzie stoczni. Kiedy z jednej
strony jest larum, ze rz¹d nic nie robi
w sprawie stoczni  i parlament milczy,
¿e pozwalamy na to, ¿eby Bruksela rz¹-
dzi³a, ¿eby zatopi³a nasze stocznie –
dos³ownie. Ale tak nie jest. Poniewa¿
³atwo siê mówi, jeœli nie ponosi siê od-
powiedzialnoœci, to mo¿na powiedzieæ
wszystko. Ale gorzej ju¿, jeœli trzeba
coœ stworzyæ. W zwi¹zku z powy¿szym
s¹ dzia³ania ratunkowe, celem ratowa-
nia naszego przemys³u stoczniowego.
Jest wielu optymistów, ja te¿ do nich
nale¿ê, wierzê, ¿e przemys³ stocznio-
wy bêdzie w Szczecinie i bêdzie trwa³.
A ¿e stocznia nie bêdzie siê nazywa³a
Nowa, to kiedyœ nazywa³a siê stocznia
Warskiego i nikt z tego tytu³u proble-
mów nie robi³. Dzia³ania os³onowe,
które rz¹d podj¹³ te¿ nie s¹ takie ma³e
(500 milionów). My tutaj, na tych zie-
miach, mo¿emy mieæ pretensjê do po-
cz¹tków lat 90., kiedy takiego progra-
mu nie zrobiono dla upadaj¹cych tutaj
œrodowisk popegeerowskich. Taka jest
prawda. Jeœli traci pracê 4 tysi¹ce ludzi
w stoczni czy górnictwie, to jest wiel-
kie larum. Ale jak tu straci³o pracê kil-
kanaœcie tysiêcy ludzi, tutaj na dwóch,
trzech powiatach, to wtedy nikt dzia³añ
os³onowych nie widzia³.

Nikt tego nie widzia³. Nikt o tych
ludzi nie zadba³. Ja to te¿ podkreœlam
w Sejmie. Jak ci ludzie mog¹ pozytyw-
nie myœleæ o pañstwie polskim, jak
zostali pozostawieni sami sobie. My
dobrze wiemy jak to by³o, kiedy ca³e
miejscowoœci tutaj np. Cerkwica, Pru-
sinowo, Wyszobór i wiele innych,
gdzie by³y du¿e kombinaty, z dnia na
dzieñ po kilkaset osób zosta³o na lo-
dzie. Oni z tego ¿yli, mo¿na by³o na to

spojrzeæ. Dziœ jesteœmy m¹drzejsi, ale
ci ludzie nie mieli takiej si³y przebi-
cia, jak stoczniowcy czy górnicy, nie
mieli zwi¹zków, które by ich wys³a³y
autobusami do Warszawy i swoich
przedstawicieli. Nie mieli du¿ych
struktur tak jak w du¿ych miastach,
gdzie byli stoczniowcy czy inne silne
grupy zawodowe. A wtedy, jeœli robot-
nicy odchodzili od swoich zak³adów
pracy, otrzymywali np. górnicy odpra-
wy po 45 tys. z³, a ludzie z PGR-ów nie
otrzymali nic. To nie s¹ jakieœ ¿ale.
Sytuacja, w jakiej znalaz³y siê stocz-
nie nie powsta³a w ci¹gu roku. Ona
narasta³a, a nie by³o chêtnych do roz-
wi¹zania problemów wczeœniej.

W dalszej czêœci spotkania pose³
Oœwiêcimski wspomnia³ o ustawie za-
bezpieczaj¹cej nasze oszczêdnoœci w
bankach, o ustawie zwi¹zanej z pomo-
stówkami. I o tym, ¿e nigdy nie by³o
tak du¿ych kwot pieniê¿nych  prze-
znaczonych na drogi. W 2009 r. w³a-
œnie na nie zostanie przeznaczonych
139 miliardów z³.

- Mam nadziejê – mówi³ pose³ – ¿e
inwestycje rusz¹. W tej chwili s¹ pod-
pisywane umowy na autostrady po-
miêdzy A1, koñczy siê proces decyzyj-
ny na dokoñczenie A2 Nowy Tomyœl -
Œwiecko. Nasza „trójka” za dwa lata
bêdzie oddana do Gorzowa Wielko-
polskiego i przed Œwiebodzinem w
Jordanowie bêdzie siê ³¹czyæ z A2.
Polska nigdy nie mia³a tylu pieniêdzy
na drogi, jak obecnie. Ale pracy jest
du¿o, jeœli siê zwa¿y, ¿e tylko 3 proc.
naszych dróg spe³nia unijne standar-
dy. Szkoda tylko, ¿e Szczecin nie zna-
laz³ siê na liœcie miast zwi¹zanych z
Euro 2012, bo to jest kolejny – po dro-
gach, priorytet rz¹du.

Na dziœ mogê powiedzieæ, ¿e ru-
sza obwodnica Nowogardu. O tê ob-
wodnicê pos³owie stoczyli naprawdê
ostry bój, poniewa¿ ona w pewnym
momencie nie znalaz³a siê w planach.
Jej koszt to 300 milionów z³. To nie jest
kwota, któr¹ siê znajduje nawet w mi-
nisterstwie. Ale zosta³a wpisana w
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Radna Sejmiku Zachodniopomorskiego
Izabela Grabowska, w przeciwieñstwie
do pos³a Konstantego Tomasza
Oœwiêcimskiego, zajmuje siê polityk¹
i gospodark¹ na szczeblu naszego
województwa, w tym sprawami gminy
i powiatu gryfickiego.

Radna Sejmiku Zachodniopo-
morskiego Izabela Grabowska: -
Polityka centralna, polityka rz¹du
nie jest oderwana i my nie jesteœmy
od niej oderwani regionalnie czy
jako województwo. To siê wszystko
przek³ada na pracê w Sejmiku, na po-
litykê regionaln¹, czy tutaj na powiat
gryficki. Na pocz¹tku swojej kaden-
cji Sejmik pracowa³ nad ustaleniem
priorytetów ca³ej swojej dzia³alno-
œci, ustaleniem priorytetów spo³ecz-
no – gospodarczych. W zwi¹zku z
tym, ¿e du¿e œrodki unijne, które tu-
taj pozwala³y nam na u³o¿enie tej po-
lityki w odpowiedni sposób, ¿eby
ca³y region rozwija³ siê prioryteto-
wo. Nale¿a³o ustaliæ takie osie prio-
rytetowe w kierunkach w jakich bê-
dziemy dzia³aæ. Alokacja œrodków
ogromna w granicach 835 milionów
euro. Trzeba by³o tak ustawiæ tê po-
litykê, ¿eby by³ zrównowa¿ony roz-
wój ca³ego naszego województwa.

G³ówne za³o¿enia, to rozwój go-
spodarczy, który wi¹¿e siê œciœle z
rozwojem sieci drogowej, która po-
zwoli jak najbardziej zaktywizowaæ
rozwój przedsiêbiorstw i rozwój tu-
rystyki z uwagi na bliskoœæ morza.
¯eby udro¿niæ i zaktywizowaæ ten
rozwój, to sieæ po³¹czeñ drogowych
jest niezmiernie wa¿na. Mówiê o
drogach, bo jest to istotne przedsiê-
wziêcie i ono zajê³o w polityce i pro-
jektowaniu znaczn¹ rolê w ca³ych
œrodkach, które by³y do podzia³u. Z
tego 25 procent zosta³o przeznaczo-
ne na infrastrukturê drogow¹. Doty-
czy to dróg województwa, ale w dro-
dze konkursowej, jak równie¿ w
mniejszej czêœci dotyczy to dróg po-
wiatowych.

Drugim istotnym przeznacze-
niem unijnych œrodków jest gospo-
darka, innowacje i technologia. Nie
bêdê pañstwa zanudza³a s³upkami i
procentami, bo istotne w tej chwili s¹
drogi. Mo¿e o powiecie gryfickim.
Nasze po³o¿enie jest nadmorskie i
wa¿ne jest, by sieæ dróg, ¿eby ci
wszyscy, którzy zechc¹ do nas przy-
jechaæ, mieli ³atw¹ i bezpieczn¹ dro-
gê. Powsta³ indykatywny plan na sieæ
dróg, czyli s¹ to projekty, które nie s¹
robione w drodze konkursowej. S¹
one jakby priorytetowe i s¹ zabezpie-
czone œrodki na realizacjê inwesty-
cji. Na tej liœcie znalaz³y siê z nasze-
go powiatu drogi: Cerkwica – Lê-
dzin, droga 110, obejœcie (obwodni-
ca) miasta Trzebiatów, droga 102 tj.
po³¹czenie Trzebiatów – Zapolice,
Trzebiatów – Mrze¿yno i przejœcie

(most) Mrze¿yno – DŸwirzyno. To s¹
inwestycje drogowe, które zaplano-
wano i bêd¹ realizowane w 2009 r.
Jest ju¿ zaplanowany bud¿et na te
drogi. To, ¿e tak póŸno, bo podpisy-
wanie dokumentacji z Uni¹ Euro-
pejsk¹ trwa³o doœæ d³ugo. Dopiero w
listopadzie ubieg³ego roku zarz¹d
podj¹³ uchwa³ê o zamkniêciu ca³ej
pracy i ustaleniu listy i priorytetów
listy indykatywnej. W czerwcu w
tym roku nast¹pi³o przyjêcie do reali-
zacji i na tej liœcie znajdowa³y siê
równie¿ drogi, które nie mia³y kom-
pletnej dokumentacji. Mia³y tylko
pozwolenia na dopuszczenie na tê
budowê i one w³aœnie w zwi¹zku z
tym, ¿e nie by³a jeszcze doprecyzo-
wana ustawa o ochronie œrodowiska,
ona powodowa³a to, ¿e œrodki, które
zainwestujemy w drogi, mog³y byæ
nam nie zwrócone przez Uniê Euro-
pejsk¹. W zwi¹zku z tym musieliœmy
zawiesiæ procedury i czekaæ na
uchwalenie ustawy, która wesz³a w
¿ycie w listopadzie tego roku. Dlate-
go tylko na wymienionych drogach
bêd¹ realizowane inwestycje w 2009
r. (te inne drogi nie dotycz¹ powiatu
gryfickiego).

Co z zbwodnic¹ gryfick¹ – pad³o
pytanie.

- Obwodnica Gryfic nie jest w
tym momencie ani na liœcie indyka-
tywnej ani jeszcze... Jest bardzo
istotna, i to bardzo. Gryfice s¹, jak
wszyscy wiemy, miastem zakorko-
wanym, ale budowa obwodnicy jest
na razie na etapie wnioskowania i
myœlê, ¿e jeœli to bêdzie postêpowa³o
jak w tej chwili, to ma szansê na
aplikacjê, ale ze œrodków unijnych
po 2013 roku. Tak to realnie wygl¹-
da. Prace musz¹ potrwaæ doœæ d³ugo,
bo to studium wykonalnoœci i ca³a
procedura, ¿eby wprowadziæ inwe-
stycjê do realizacji. A te niestety
trwaj¹ d³ugo. Tutaj regionalne, na
poziomie powiatu. Bo to musi jakby
wyp³yn¹æ z Rady Miasta Gryfic i bur-
mistrza, póŸniej powiat i dopiero
województwo. My mo¿emy wspie-
raæ i lobbowaæ w województwie, ale
podstawowa praca musi byæ wyko-
nana na poziomie Rady i burmistrza
Gryfic.

W tym miejscu swoje zdanie
wyrazi³ Przewodnicz¹cy Rady Po-
wiatu Artur £¹cki: - Bo to trzeba roz-
pocz¹æ od poziomu miasta Gryfice i
burmistrza, poprzez powiat, który to
opiniuje lub nie. Dopiero to idzie do
Sejmiku. Taka jest procedura i tak to
wygl¹da. Przepraszam, ¿e przery-
wam pani Izo. Nikt siê nie spodzie-
wa, ¿e to za³atwicie w dwa lub trzy
lata. Ale nast¹pi du¿y rozwój Gryfic
i w porównaniu z innymi miastami
nie ma co porównywaæ z takimi, jak
np. Kamieñ Pomorski czy Nowo-
gard, no to widaæ, ¿e te Gryfice jed-
nak s¹ mocno z przodu. Mocno. Lu-

dzie s¹ tutaj, na to wygl¹da, ¿e s¹ tutaj
pracowici, zaradni, czêœæ mo¿e wy-
jecha³a na zachód i siê dorobi³a i
pewnie dorabia, a czêœæ zosta³a tutaj
i siê dorabiaj¹. A czêœæ te¿ pewnie
wróci. Tych samochodów jest coraz
wiêcej i trzeba na pewno lobbowaæ w
województwie i u naszego pos³a po
to, ¿eby tych pieniêdzy na te nasze
drogi lokalne by³o coraz wiêcej. Te-
raz przyszed³ taki moment, ¿e musi-
my robiæ ze swoich pieniêdzy (bu-
d¿etowych) centrum Gryfic. I ono
bêdzie zrobione. - powiedzia³.

Izabela Grabowska kontynuowa-
³a: - Ale ja jeszcze chcia³am dodaæ,
¿e dwie drogi w tym mieœcie zosta³y
przekwalifikowane na drogi powia-
towe z kategorii dróg wojewódzkich
i teraz bêdzie ³atwiej pozyskaæ dota-
cje.

Artur £¹cki: - Dlaczego tak wy-
sz³o? Bo jak pani radna powiedzia³a,
musia³oby wpaœæ (na listê) dopiero
po 2013 roku. Doszliœmy (Rada Po-
wiatu Gryfice) do wniosku, ¿e jeœli
coœ mo¿emy zrobiæ (przynajmniej
czêœæ) swoimi si³ami, to bêdzie zro-
bione si³ami miasta Gryfice i powia-
tu gryfickiego. Ale przy tym uk³adzie
(zmiana kategorii dróg) pomoc obie-
ca³ nam te¿ marsza³ek województwa
zachodniopomorskiego. ¯e nie z li-
sty indykatywnej, tylko z innych pie-
niêdzy dorzuci do przebudowy cen-
trum Gryfic. No wiêc mogliœmy mieæ
trochê albo nie mieæ nic i czekaæ
dalej. Wybraliœmy taki wariant, ¿e
bierzemy tyle ile daj¹ i szukamy swo-
ich pieniêdzy i to centrum Gryfic bê-
dzie ju¿ budowane. Mam nadziejê,
¿e od przysz³ego roku.

PóŸniej poruszono temat nasze-
go szpitala, ale w tym przypadku by³y
jedynie superlatywy pod adresem za-
rz¹dzaj¹cych szpitalem, ¿e nasz
szpital wojewódzki w rankingu zaj¹³
pierwsze miejsce, co opublikowa³a
„Rzeczpospolita” i mieœci siê w
pierwszej 10 szpitali w ca³ym kraju.

Jaki sens mia³o organizowanie
spotkania z pos³em Oœwiêcimskim i
radn¹ Sejmiku? Otó¿ mia³o i to bar-
dzo istotny. Takie spotkania, to po-
znanie ludzi, których wybraliœmy do
parlamentu krajowego i wojewódz-
kiego. To te¿ œwiadomoœæ, ¿e ci lu-
dzie nie marnuj¹ naszych g³osów, ¿e
pracuj¹ tak, jak pozwalaj¹ si³y.

Szkoda, ¿e na spotkaniu nie byli
obecni mieszkañcy Gryfic, a jedynie
sympatycy Platformy Obywatel-
skiej. Szkoda, bo niezale¿nie od
opcji politycznych takie spotkania
mog¹ przynieœæ korzyœæ nam wszyst-
kim.

W przysz³oœci jednak afisze o
spotkaniu musz¹ byæ rozplakatowa-
ne du¿o wczeœniej, ni¿ teraz. Mamy
nadziejê, ¿e bêd¹ i na spotkanie
przyjd¹ nie tylko sympatycy PO. m

narodowy program i bêdzie realizo-
wana w cyklu 22 miesiêcy. Dla gryfi-
czan obwodnica ta te¿ u³atwi dojazd
do Szczecina. Kolejna obwodnica ma
powstaæ w okolicy P³otów. Tam te¿ za-
anga¿owaliœmy siê, te¿ sk³adaliœmy
interpelacje w Ministerstwie Infra-
struktury – powiedzia³.

Kolejne wypowiedzi pos³a doty-
czy³y reformy skal podatkowych w
2009 r. I w tym miejscu wywi¹za³a siê
doœæ ostra dyskusja.

Mówiono równie¿ o okrêgach jed-
nomandatowych i reformie nierefor-
mowalnego KRUS, o s³u¿bie zdrowia
i wecie prezydenta w tej sprawie. O
policji i bezpieczeñstwie ludzi. Pose³
zauwa¿y³, ¿e gryficka jednostka poli-
cji zajmuje pierwsze w miejsce w
województwie pod wzglêdem wykry-
walnoœci przestêpstw.

- Nie bêdê mówi³ o statystykach,
ale powiem, ¿e Rada Ministrów przy-
jê³a 213 projektów ustaw. Do Sejmu
skierowano 198 projektów. I nie jest
prawd¹, ¿e czêœæ rz¹du siê leni. My
naprawdê pracujemy. Jeszcze o dy-
wersyfikacji. Przez wiele lat wokó³
tego tematu trwa³a dyskusja. My nad
morzem wiemy, jak to by³o, pamiêta-
my o projektowanym gazoci¹gu nor-
weskim i dlaczego nie powsta³. Dziœ
wszystko wskazuje na to, ¿e w przy-
sz³ym roku znowu bêdziemy musieli
negocjowaæ z GAZPROMEM na te-
mat dostawy. Jedno jest pewne, ¿e
gazoport w Œwinoujœciu powstanie,
poniewa¿ s¹ zapisane œrodki finanso-
we na ten cel, to jest 1.200 milionów
z³. Gazoport powstanie i bêdzie to
jakaœ cz¹stka naszego zabezpieczenia
energetycznego – doda³.

Na zakoñczenie g³os zabra³ prze-
wodnicz¹cy Rady Powiatu PO Artur
£¹cki, który powiedzia³ m.in.:

- Pana pos³a znam wiele lat. Ra-
zem pracowaliœmy w gminie Rewal,
on jako wójt, ja jako jeden z radnych.
I muszê powiedzieæ, ¿e by³em jednym
z orêdowników, ¿eby poszed³ „w po-
s³y”, bo on jest bardzo pracowity i jak
siê bierze za coœ, to próbuje to dokoñ-
czyæ. Jeœli czegoœ nie zrobi, to znaczy
¿e nie by³o mo¿na – naprawdê. Chcia-
³em jeszcze na koniec powiedzieæ, to
jest rok jego kadencji w Sejmie. Rok
min¹³. W tym czasie mia³ 31 wyst¹-
pieñ z mównicy sejmowej, z³o¿y³ 23
interpelacje, 6 zapytañ, 3 oœwiadcze-
nia w sprawach bie¿¹cych dotycz¹-
cych powodzi w Trzebiatowie.

- No w³aœnie, jeœli jeszcze mogê
coœ dodaæ – powiedzia³ pose³ - to w tej
chwili wszystko wskazuje na to, ¿e w
koñcu uregulowanie rzeki Regi znaj-
dzie siê na liœcie indykatywnej w Mi-
nisterstwie Ochrony Œrodowiska i bê-
dzie 40 milionów z³ na jej uregulowa-
nie. Ale na razie o szczegó³ach nie mó-
wimy, jak bêdzie decyzja  - powiemy.
Podobnie zabiegamy o budowê portu
w Mrze¿ynie i ratowanie klifów na-
szego gryfickiego wybrze¿a.

- I to s¹ w³aœnie te sprawy, które
za³atwia jakby jednostkowo na te tere-
ny – podsumowa³ Artur £¹cki.                 m

Radna Sejmiku o obwodnicy
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Gara¿e blaszane, wiaty, kioski –
najtaniej. Dowóz gratis. Tel. kom.
0605 286 058; 059 833 45 36.

Gryfice

Instalacje elektryczne, systemy wi-
deofonowe, domofonowe. Tel. 666-
173-196.

Czyszczenie poœcieli we³nianej lano-
lin¹. Tel. 0604 221 339; 091 395 41 72.

Us³ugi minikopark¹ – przy³¹czenia
wodno-kanalizacyjne, elektryczne,
równanie terenu i tym podobne. Tel.
602 436 972.

T³umacz przysiêg³y - francuski, Ko-
³obrzeg. Kom. 694 667 941, tel. 094
352 10 58.

Dywanopranie, sprz¹tanie biur i
mieszkañ, pranie tapicerki samo-
chodowej (osobowe, busy, ciê¿a-
rówki, tiry). Tel. 0 604 373 143.

Zespó³ muzyczny „KONTENT” na
ka¿d¹ okazjê - wesela, bankiety itp.
Tel. 604 221 339, 091 395 41 72.
www.kontent.com.pl

 Wykonujemy profesjonalne strony
internetowe na zamówienie tel.
0605 522 340.

Region

Gryfice
Sprzedam mieszkanie 4 pokojowe
w Gryficach. Tel. 507 100 356.

Wynajmê mieszkanie 2 pok., kuch-
nia i ³azienka, niezale¿ne wejœcie.
Tel. 509 431 779.

Pokoje do wynajêcia. Tel. 509 431 779.

MIESZKANIA
£obez

Sprzedam dzia³ki w Rzêskowie. Tel.
512 584 156.

Gryfice

Region
MOTORYZACJA

Sprzedam opony zimowe 195/65/
R15 4 szt. Bardzo ma³o u¿ywane,
cena 670,00 z³. Tel. 605 522 340.

 Sprzedam opony letnie 4 sztuki
195 65 r 15 goodrich, przebieg 5000
km, cena 850 z³, gwarancja.
Tel. 0605522340.

 Sprzedam opony letnie 4 sztuki
dunlop 215 55 r16 95h, cena 420 z³
Tel. 0605522340.

 Sprzedam opony zimowe 195 65
r15, cena 650 z³. Tel. 0605522340.

Sprzedam Opel Vectra C kombi, rok
prod grudzieñ 2004, bordowy meta-
lik, przebieg 108000km, zadbany,
ksi¹¿ka serwisowa, 1 w³aciciel w
Polsce i w Niemczech, w Polsce od
lutego 2008, NOWE: klocki i tarcze
hamulcowe przód i ty³, kompletny
rozrz¹d, opony letnie 16", du¿y
przegl¹d klimatronic, bezwypadko-
wy, cena 44900 z³, og³oszenie pry-
watne, tel: 0605 522 340,W CENIE
DIAGNOSTYKA STANU TECH-
NICZNEGO W ASO OPEL W DNIU
ZAKUPU PRZEZ KLIENTA, mo¿li-
wosc wys³ania zdjeæ na maila.

£obez
NIERUCHOMOŒCI

Sprzedam mieszkanie w³asnoœcio-
we 63 mkw w Œwiêtoborcu. Tel. 609
863 917, 721 141 009.

Kawalerka 28 mkw. w £obzie w blo-
ku, parter. Cena - 88 tys do uzgod-
nienia. Tel. 605 980 898 lub 607 281
442.

Pilnie poszukujê ma³ego miesz-
kania (mo¿e byæ kawalerka) do
wynajêcia w £obzie lub okolicy.
Tel. 516 921 453.

Sprzedam gara¿ murowany w Wê-
gorzynie. Tel 0 608 813 947.

Wynajmê lokal przystosowany na
dzia³alnoœæ w Resku przy g³ównej
ulicy. Tel. 600 807 480, 606 428 699.

Sprzedam Fiat Punto rocznik 97
cena 6800, Panda 04 cena 16400,
Pontiak 95 cena 24 000. Tel. 604
997 741.

Polonez GTI 1600, rok pr. 1996 –
stan idealny – zaproponuj cenê i
kup. Tel. 660 421 037.

Fiata 126p r. 1989 sprzedam. Tel.
091 391 43 88.

Sprzedam Fiata 126p i Tawriê. Tel.
728 364 060.

Œwidwin
Zatrudniê diagnostê, mechanika,
elektryka samochodowego. Tel.
502 565 278.

PRACA

Zatrudniê pracowników z umiejêt-
noœciami k³adzenia kostki polbruk,
ruroci¹gów wodno-kanalizacyjnych
oraz murarzy. Atrakcyjne p³ace. Tel.
091 384 08 39.

Poszukujê do wspó³pracy In¿yniera
lub Technika Budownictwa tel. 600/
824-591.

 Elektryka z doœwiadczeniem w
zawodzie zatrudniê na dobrych
warunkach, tel. 696 757 393.

 Firma Profil w Gryficach przy ul.
Broniszewskiej 34 poszukuje pilnie
pracownika do produkcji i monta¿u
okien PCV i aluminium, preferowa-
ne doœwiadczenie zawodowe. Tel.
091 387 71 20.

Gryfice

£obez

Wynajmê lokal na biuro, sklep,
w centrum £obza, 50 mkw.,
telefon, ogrzewanie gazowe.
Tel. 607 129 365.

Drawsko Pom.

Œwidwin

Sprzedam kawalerkê 42 mkw w
D¹browie Bia³ogardzkiej gmina
R¹bino. Tel. 502 431 002.

Region

Sprzedam piekarniê w Œwi-
dwinie przy ul. 3-go Marca 17.
Wiadomoœæ: tel. kom. 665
555 195, 667 143 991.

Kierowca kategorii C + E poszukuje
pracy na terenie Z³ocieñca i okolic.
Tel. 608 771 547.

US£UGI

Sprzedam drewno kominkowe. Tel.
697 610 223.

Kupiê antyki, militaria i inne staro-
cie. Tel. 501 126 109.

Sprzedam pasiekê minimum 36 ro-
dzin. Tel. 0 602 350 007.

Sprzedam pianino, stan bardzo do-
bry, cena do uzgodnienia. Tel. 091
392 16 07. 0601 587 438.

Region
INNE

£obez
Sprzedam hurtowo choinki. Cena 5
z³ za sztukê. Tel. 604 997 741.

Drewno opa³owe. Tel. 506 402 140.

Sprzedam wannê pó³okr¹g³¹ z hy-
dromasa¿em. Cena 2 tys. z³otych.
Tel. 091 397 49 47 – wieczorem.

Sprzedam lady ch³odnicze, rega³y
metalowe regulowane, wagi elektro-
niczne, metkownice, rega³y szklane
na cukierki. Tel. 601 212 335.

T³umacz przysiêg³y jêzyka niemiec-
kiego, £obez, ul. Warcis³awa 2. Tel.
091 397 59 24, 505 972 167.

P³oty – korepetycje – chemia i jê-
zyk angielski dla pocz¹tkuj¹cych i
œrednio zaawansowanych. Tel.
664 973 043.

Gryfice

NAUKA

MLM
- perfumy
- œrodki  czystoœci
- sprzeda¿, praca
Tel. 601 088 446.

Zlecaj¹c og³oszenie drobneZlecaj¹c og³oszenie drobneZlecaj¹c og³oszenie drobneZlecaj¹c og³oszenie drobneZlecaj¹c og³oszenie drobne

do naszej gazetydo naszej gazetydo naszej gazetydo naszej gazetydo naszej gazety uka¿e siê ono w tej samej cenie
w CZTERECH gazetach:

Gazecie GrGazecie GrGazecie GrGazecie GrGazecie Gryfickiej, Tyfickiej, Tyfickiej, Tyfickiej, Tyfickiej, Tygodniku £obeskim Tygodniku £obeskim Tygodniku £obeskim Tygodniku £obeskim Tygodniku £obeskim Tygodniku Pojezie-ygodniku Pojezie-ygodniku Pojezie-ygodniku Pojezie-ygodniku Pojezie-
rza Drawskiego i rza Drawskiego i rza Drawskiego i rza Drawskiego i rza Drawskiego i Wieœciach ŒwidwiñskichWieœciach ŒwidwiñskichWieœciach ŒwidwiñskichWieœciach ŒwidwiñskichWieœciach Œwidwiñskich

To niedrogo - sprawdŸ.
091 397 37 30 wppp1@wp.pl
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Og³oszenia drobne zlecone do Gazety Gryfickiej uka¿¹ siê - w tej samej cenie - tak¿e w trzech innych
tytu³ach wydawanych przez  nasze Wydawnictwo: Tygodniku £obeskim, Wieœciach œwidwiñskich
i Tygodniku Pojezierza Drawskiego. Wype³niony kupon nale¿y dostarczyæ do redakcji przy ul. Wa³owej 8/7;
dy¿ury: poniedzia³ki, wtorki i œrody w godz. 13.00-15.00. Zapraszamy

W dniu 5 grudnia br. w Szkole
Podstawowej i Gimnazjum w
Brojcach odby³ siê „Miko³ajkowy
dzieñ na rzecz chorych ch³op-
ców”.

To by³a dobra zabawa po³¹czo-
na ze zbieraniem pieniêdzy. Zbiór-
ka mia³a charakter charytatywny i
by³a lekcj¹ ¿yczliwoœci dla
uczniów, którzy zaanga¿owali siê w
sposób czynny. By³a tak¿e wyrazem
solidarnoœci i wspó³czucia dla cho-
rych kolegów oraz znakomit¹ form¹
pomocy po³¹czonej z nauk¹ typowo
ludzkich postaw zwi¹zanych z pa-
trzeniem na tragediê drugiego cz³o-
wieka, przez pryzmat dobroci i mi-
³oœci.

Akcja zbierania pieniêdzy sk³a-
da³a siê z kilku czêœci: kiermaszu
ozdób œwi¹tecznych, loterii fanto-
wej, kiermaszu ciast, kiermaszu kar-
tek œwi¹tecznych i rozmaitoœci,
sprzeda¿y gofrów, tostów, przedsta-
wienia „Miko³ajkowego” kl. IIa SP,
tañca w wykonaniu uczennic kl. IIa
gimnazjum (K. Goszczyñska, P.

Miko³ajkowy dzieñ na
rzecz chorych ch³opców

W¹torczyk, M. Szymañska, H.
Frankowska, M. Jagielska).

W akcjê w³¹czy³y siê firmy i
osoby prywatne: firma FLOREX z
Rymania (pani Wanda £osiewicz)
oraz samorz¹dy uczniowskie, Rada
Rodziców Szko³y Podstawowej,
nauczyciele: ks. K. Sanda, B. Mi-
szel, M. Stêpieñ, M. Suda, A. Za-
brocka, L. Perzanowski, M. Ga³-
czyñska, K. Wiœniewska, A. Radoñ,
I. Prus, J. Woœko-Kawka, M. Ko-
z³owska, a koordynatorem by³a p.
Joanna Zarzycka.

Serdeczne podziêkowanie sk³a-
damy uczniom SP nr 4 i Gimnazjum
nr 1 w Gryficach, za licytacjê ró¿añ-
ców w koœciele pw. NSPJ w Gryfi-
cach i przeznaczenie œrodków na
rzecz chorych dzieci.

Kolejne podziêkowania nale¿¹
siê naszym uczniom ze Szko³y Pod-
stawowej i Gimnazjum w Brojcach.
„Najwa¿niejsze jest niewidoczne
dla oczu, nale¿y patrzeæ sercem”.
Dochód z imprezy  zosta³ przekaza-
ny rodzicom chorych dzieci.

 Justyna Woœko-Kawka

Jedni widz¹ nas jako tych, którzy
buduj¹ pomniki. To fakt – z okazji 90
rocznicy odzyskania niepodleg³oœci
przez Polskê, w dniu 11 listopada
2008 r. ods³oniliœmy G³az Marsza³ka
w Gryficach.

Inni oceniaj¹ nas jako organizacjê
o charakterze kulturalno-patriotycz-
nym przez pryzmat dzia³alnoœci na
rzecz spo³ecznoœci lokalnej. I ow-
szem, w 2008 r. Stowarzyszenie Przy-
jació³ Gryfic zorganizowa³o szereg
ogólnodostêpnych wystaw, konkur-
sów dla dzieci i m³odzie¿y. M.in.
„Ocaliæ wspomnienia od zapomnie-
nia”, „Moja Wizja Niepodleg³oœci”,
„Polska Niepodleg³a 1918-39”.

Ale najwiêksza grupa naszych
mieszkañców i sympatyków uwa¿a
nas za tych, którzy chc¹ wnieœæ nowe
wartoœci w wizerunek wyj¹tkowych
Gryfic.

I przy tym warto pozostaæ!
W oparciu o nieub³agane prawa

rynku i  Statutu Stowarzyszenia –
zwracamy siê do wszystkich zainte-
resowanych – zarówno doros³ych jak
i m³odzie¿y z propozycj¹ wziêcia
udzia³u w szczególnym konkursie na
projekt logo Stowarzyszenia Przyja-
ció³ Gryfic.

STOWARZYSZENIE
PRZYJACIÓ£ GRYFIC

OG£ASZA KONKURS NA LOGO
Projekt logo, który najwierniej

odda charakter Stowarzyszenia zo-
stanie nagrodzony – nagrod¹ spe-
cjaln¹ i  wybrany jako wzór obowi¹-
zuj¹cy.

REGULAMIN KONKURSU
1. Temat konkursu: „Projekt

Logo dla Stowarzyszenia Przyjació³
Gryfic”.

2. Czas trwania konkursu:  do 15
lutego 2009 r.

3. Og³oszenie wyników oraz
wrêczenie nagród odbêdzie siê do
dnia 25 lutego 2009 r.

4. Adresat konkursu: m³odzie¿
szkó³ gimnazjalnych oraz ponadgim-
nazjalnych i wszystkie zaintereso-
wane tym tematem osoby zamieszku-
j¹ce Powiat Gryficki.

5. Podzia³u na kategorie wieko-
we oraz technikê wykonania prac : nie
przewiduje siê.

6. Rodzaj prac: najchêtniej wi-
dziane bêd¹ prace w wersji rysunko-
wej, graficznej, rysunku lub projektu
komputerowego, tak¿e w wersji elek-
tronicznej.

7. Miejsce sk³adania prac Mu-
zeum Galeria Brama w Gryficach lub
w wersji elektronicznej email: greg-
bur@wp.pl
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W dniu 4  grudnia uczniowie
SP w Brojcach odwiedzili Dom
Dziecka w Gryficach.

Jest to kilkuletni¹ tradycj¹ szko-
³y, ¿e z racji Miko³ajek uczniowie
odwiedzaj¹ wychowanków tego
Domu. W tym dniu uczniowie klasy
IIa wraz z wychowawczyni¹ Maria
Sud¹ zaprezentowali przedstawie-
nie „Prezent Miko³aja”. Uczennice
klasy VIb - Karolina Walczak, Mile-
na Ciach, Monika Kozie³, Emilia
Kosmowska wrêczy³y prezenty
dzieciom. Prezenty mo¿na by³o za-
kupiæ dziêki dochodowi z loterii,
która zosta³a zorganizowana na te-
renie szko³y w listopadzie przez p.

Miko³aje z Brojc w Domu
Dziecka w Gryficach

Ma³gorzatê Koz³owsk¹ i p. Justynê
Woœko-Kawka.

W ramach ogólnopolskiej akcji
„Ca³a Polska Czyta Dzieciom” p.
Ma³gorzata Koz³owska przeczyta³a
„Prezent Miko³aja”.

Czêœæ dochodu z loterii zosta³a
przeznaczona na zerówki w Broj-
cach. Zakupiono zabawki i pomoce
edukacyjne. Organizatorzy loterii
dziêkuj¹ p. Ryszardowi Korneto-
wi i dzieciom, które zaanga¿owa³y
siê w niesienie  pomocy innym, bo
ka¿dy mo¿e zostaæ Œwiêtym Miko-
³ajem.

Justyna  Woœko-Kawka
Foto: Ma³gorzata Koz³owska

 W 2007 roku póŸn¹ jesieni¹ po-
nownie zakwit³y akacje. Nasza pro-
gnoza by³a taka, ¿e zima bêdzie bez
mrozów i œniegu. I tak by³o.

Pod koniec sierpnia br. zakwit³y
jarzêbiny. £adnie to wygl¹da³o –
obok czerwonych owoców, bia³e
kwiaty. W pierwszej dekadzie grud-
nia 2008 r. mo¿na wybraæ siê na
grzybobranie. My byliœmy, znaleŸ-
liœmy ca³kiem dorodne grzybki,
choæ nie s¹ to borowiki.

Anomalia przyrodnicza
Znawcy przedmiotu twierdz¹,

¿e grzyby na zdjêciu to odmiana
jadalnej opieñki. Sprawdzaæ nie
bêdziemy, zbieraæ równie¿, nam
wystarczy zdjêcie. A grzyby niech
rosn¹ i siê rozmna¿aj¹, skoro zima z
jesieni¹ rolami siê zamieni³a. I ju¿
nie wiemy, co nam grozi. W Pozna-
niu na forum klimatycznym
twierdz¹, ¿e ocieplenie, inne m¹dre
g³owy mówi¹, ¿e idzie zlodowace-
nie. Có¿ – nie by³o nas i by³ las itd. m

8 grudnia w kawiarence GDK ka-
pela folklorystyczna „Baszewiacy i
ich Przepióreczki” obchodzi³a swoje
trzydzieste urodziny.

Na dobre ciastko i herbatkê miedzy
innymi przyszli burmistrz Gryfic An-
drzej Szczygie³, sekretarz gminy Wan-
da Piwni, przewodnicz¹cy Rady Miej-
skiej Stanis³aw B³ysz, zaprzyjaŸnione
zespo³y: „Kuku³eczki” z Brojc, „Czer-
wona Ró¿a” z Cerkwicy oraz przyjacie-
le jubilata.

Kapela ludowa powsta³a z inicjaty-
wy Spó³dzielczego Gospodarstwa Rol-
nego w Baszewicach, GDK i gryfickich
zak³adów pracy w 1978 r. Przez okres
30 lat kapela wystêpowa³a w kraju i

30 lat minê³o

Na zdjêciu od lewej: Wies³awa Zaj¹c, prezes SGR w Baszewicach
– strategiczny i wieloletni sponsor zespo³u W³adys³aw Radziun, Jadwi-
ga Kordowicz.

zagranicy, m.in. w Szwecji, Czechos³o-
wacji, Bia³orusi, £otwie i Estonii. Ma
te¿ swoich przyjació³ w Niemczech, z
którymi spotykaj¹ siê do dziœ na koncer-
tach w nadmorskich kurortach.

W sk³ad kapeli wchodz¹: kierownik
muzyczny – Mieczys³aw Górny, Jadwi-
ga Kordowicz, Wies³awa Zaj¹c, Cze-
s³aw Architekt, Jerzy D¹browski, Kazi-
mierz Herbut, Jerzy Koz³owski, Roman
Ostolski, Waldemar Tomicki oraz opie-
kun kapeli – Zbigniew Westphal.

Wszyscy cz³onkowie zespo³u
otrzymali z r¹k burmistrza Gryfic oko-
licznoœciowe grawery, a od sekretarza
gminy piêkne ró¿e. PóŸniej by³ szam-
pan, wspomnienie i wspólne zespo³ów
œpiewanie.                                        m

Zespó³ Baszewiacy i ich Przepióreczki

Od lewej: kierownik muzyczny Mieczys³aw Górny, sekretarz gminy
Wanda Piwoni, burmistrz Gryfic Andrzej Szczygie³.
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  Po raz pierwszy w 2002 roku,
a obecnie ju¿ po raz VII, dzieci i
m³odzie¿  rywalizowali w ramach
Grand Prix Powiatu Gryfickie-
go w Biegach Prze³ajowych.

Ponad 130 zawodniczek i zawod-
ników z 12 szkó³ wystartowa³o w te-
gorocznym Crossie Miko³ajkowym
po Parku Miejskim w Gryficach. Or-
ganizatorzy zawodów: Wydzia³ Pro-
mocji Starostwa Powiatowego w
Gryficach, Klub Sportowy Chrobry
Gryfice i Liceum Ogólnokszta³c¹ce
w Gryficach zadbali o dobre przygo-
towanie trasy, obsadê sêdziowsk¹,
czekoladowe niespodzianki dla
wszystkich startuj¹cych, a dla naj-
lepszych medale i dyplomy.  Rywali-
zacja w poszczególnych kategoriach
wiekowych odbywa³a siê w duchu

Miko³ajkowe bieganie
KL. III – IV
Ch³opcy                                        pkt.   (Grand Prix)
1 m.   - Gierczak Oskar 1998 SP – 4 Gryfice (24)
2 m.   - Grabowiecki Marcin 1998 SP – 4 Gryfice (21)
3 m.   - Grzybowski Mateusz 1998 SP – 4 Gryfice (19)
4 m.   - Andrzejewski Krzysztof 1998 SP – 4 Gryfice (17)
5 m.   - Marciniak Radek 1998 SP Wyszobór (15)
Dziewczêta pkt.    ( GP )
1 m.  - Mazur Maja 1998  SP1 Trzebiatów (24)
2 m.  - Suchodolska Dominika 1998  SP 2 P³oty  (21)
3 m.  - Deigneau Melodie 1998  SP 4 Gryfice  (19)
4 m.  - Pich Anika 1998  SP Wyszobór  (17)
5 m.  - Matura Edyta 1998  SP 4 Gryfice  (15)

KL. V – VI
Ch³opcy                                         pkt. (GP )
1 m. – Wolkenstein Kornel 1996 SP 4 Gryfice (24)
2 m. – Bagiñski Patryk 1996 SP 1 Trzebiatów(21)
3 m. – Marciniak Kamil 1996 SP Wyszobór (19)
4 m. – Serafiñski Damian 1996 SP 2 P³oty (17)
5 m. – Szpringier  Mateusz 1996 SP 1 Trzebiatów(15)
Dziewczêta                                    pkt. (GP )
1 m. – Kamiñska Oktawia 1996 SP 4 Gryfice (24)
2 m. – Kecler Aleksandra 1997 SP 2 P³oty (21) Mokasyn
3 m. – Paczkowska Patrycja 1996 SP 4 Gryfice (19)
4 m. – Biernat Iza 1996 SP Wyszobór (17)
5 m. – Stosio Aleksandra 1996 SP 2 P³oty (15)

Gimnazjum
Ch³opcy                                         pkt     ( GP)
1 m. – Barañski Przemys³aw 1993  Trzebiatów (24)
2 m. – Kuligowski Przemys³aw 1993 Trzebiatów (21)
3 m. – Bicz Mateusz 1993 P³oty (19)
4 m. – Bagiñski Dawid 1993 Trzebiatów (17)
5 m. – Duszyñski Robert 1994 Trzebiatów (15)
Dziewczêta                                    pkt         (GP)
1 m. - Or³owska Magdalena 1993 P³oty (24)
2 m. – Wysocka ¯aneta 1995 P³oty (21)
3 m. – Marciniak Patrycja 1993 P³oty (19)
4 m. – Kecler Katarzyna 1995 P³oty (17)
5 m. – Kraus Agnieszka 1994 G. 2 Gryfice (15)

Szko³y Ponadgimnazjalne
Ch³opcy
1 m. – Czerniecki Adam 1992  ZSP Gryfice (24)
2 m. – Bogdaniec Adrian 1990  ZSP Gryfice (21)
3 m. – B³a¿ejewski Dawid 1990  LO Gryfice (19)
4 m. – Brzozowski Piotr 1992  LO Gryfice (17)
5 m. – Za³êcki Piotr 1991  ZSP P³oty (15)
Dziewczêta
1 m. – Nadolska Wioleta 1991 ZSP Gryfice (24)
2 m. – Kulesza Klaudia 1992 LO Gryfice (21)
3 m. – Duda Marzena 1992 ZSP Gryfice (19)
4 m. – Butkiewicz Joanna 1991 LO Gryfice (17)
5 m. – Trela Magda 1991 ZSP P³oty (16)

W klasyfikacji Grand Prix punktacja szkó³ przedstawia siê nastêpuj¹co:

Szko³a Podstawowa nr 4 Gryfice – 359 pkt.
Szko³a Podstawowa nr 2 P³oty – 167 pkt.
Szko³a Podstawowa Wyszobór – 113 pkt.
Szko³a Podstawowa nr 1 Trzebiatów – 107 pkt.

Gimnazjum P³oty – 150 pkt.
Gimnazjum Trzebiatów – 133 pkt.
Gimnazjum nr 2 Gryfice –   15 pkt.
Gimnazjum Modlimowo –     8 pkt.
Gimnazjum nr 3 Gryfice –     4 pkt.

Zespó³ Szkó³ Ponadgimnazjalnych Gryfice – 152 pkt.
Liceum Ogólnokszta³c¹ce  Gryfice – 140 pkt.
Zespó³ Szkó³ Ponadgimnazjalnych P³oty – 115 pkt.

fair play, do organizatorów  nie
wp³yn¹³ ¿aden wniosek o niesporto-
we zachowania, nie by³o kontuzji,
omdleñ, jedynie wyczerpanie i zmê-
czenie wysi³kiem w pozytywnym
tego s³owa znaczeniu.

Organizatorzy dziêkuj¹ uczniom
klasy III d Liceum Ogólnokszta³c¹-
cego w Gryficach za sprawne przy-
gotowanie i sêdziowanie zawodów
oraz dziewczêtom z Gimnazjum nr 3
w Gryficach za pomoc organizacyjn¹
i sêdziowsk¹.

Wœród startuj¹cych na wyró¿nie-
nie zas³uguj¹  zwyciêzcy, którzy z
du¿¹ przewag¹ rozstrzygnêli rywali-
zacjê w swoich kategoriach: Kornel
Wolkenstein ze Szko³y Podstawowej
nr 4 w Gryficach, Przemys³aw Ba-
rañski z Gimnazjum w Trzebiatowie
czy Adam Czerniecki z ZSP Gryfice.

Wyniki zawodów i zawodnicy nagrodzeni medalami i dyplomami
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St. chor. sztab. rez. Jerzy D¹browski ur. siê 1 kwietnia 1956 roku w
Bartoszycach, w rodzinie o wojskowych tradycjach. Od 1969 roku zwi¹za-
ny z  Mrze¿ynem. Wiosn¹ 1976 roku rozpocz¹³ s³u¿bê wojskow¹.

Wielokrotnie wyró¿niany i nagradzany za wzorow¹ pracê. Po przejœciu
do rezerwy w 2003 roku nadal zwi¹zany jest z wojskiem jako pracownik
cywilny 78 Pu³ku Rakietowego w Mrze¿ynie. Tradycje wojskowe kontynu-
uj¹ jego dwaj synowie.

Na wystawie wyeksponowane bêd¹ odznaki wojskowe: Wojsk Obrony
Powietrznej Kraju, Szkolnictwa Wojskowego, Misji Stabilizacyjnych i
Pokojowych oraz pami¹tki gromadzone przez 16 lat pracy w s³u¿bie Wojsk
Rakietowych.  Wystawa potrwa do 12 stycznia 2009 roku.

Zapraszam na Œwi¹teczny Koncert Kolêd w wykonaniu
uczniów i nauczycieli, który odbêdzie siê 18 grudnia 2008 roku
o godzinie 17:00 w sali koncertowej PSM I st. w Gryficach.

                     Ma³gorzata Drelich – dyrektor szko³y

Pañstwowa Szko³a Muzyczna
w Gryficach zaprasza na
Œwi¹teczny Koncert Kolêd

Tradycja naszej szko³y jest to, ¿e co
roku w³¹cza siê ona w ogólnopolsk¹
akcjê „Góra Grosza”, prowadzona
przez Towarzystwo Nasz Dom. Celem
tej akcji jest uœwiadomienie dzieciom
i m³odzie¿y, jak wa¿na jest pomoc nie-
siona potrzebuj¹cym. Uzbierane pie-
ni¹dze przeznaczono na pomoc dzie-
ciom wychowuj¹cym siê poza w³asn¹

„Góra Grosza” w Szkole
Podstawowej w Brojcach

rodzin¹, w tym m.in. dzieci z domów
dziecka, rodzinnych domów dziecka,
pogotowia rodzinnego. W szkole
uzbierano 502,18 z³. Na jednego
ucznia przypad³o wiêc 2,55 z³. Akcje w
szkole prowadzi³y panie: Ma³gorzata
Koz³owska, Katarzyna Wiœniewska i
Alina Zabrocka.

Justyna Woœko-Kawka

W kawiarence Gryfickiego
Domu Kultury w dniu 4 grudnia
mia³o miejsce pierwsze spotkanie
ze œw. Miko³ajem, które zorganizo-
wa³ so³tys Smolêcina Pawe³ £ugow-
ski wspólnie z Rad¹ So³eck¹ dla
swoich dzieci, zapraszaj¹c jedno-
czeœnie dzieci z £opianowa.

Dobr¹ zabawê zorganizowa³a
Krystyna Radom z GDK, dobr¹ aku-
stykê zapewni³ p. Tomek. By³y kon-
kursy i tañce w rytmie disco-polo.
Œw. Miko³aj (Eugeniusz Gilski)
okaza³ siê chêtnym do zabawy i
poszed³ w tany z dziatw¹. W zaba-
wie udzia³u niestety nie wzi¹³ bur-

Pierwsze wizyty œw. Miko³aja

mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³
choæ by³ obecny.

Natomiast Miko³aj zmêczony
zabaw¹, przy rozdawaniu paczek
musia³ skorzystaæ z pomocy so³tysa
i dyr. GDK Ró¿y Szuster. Paczek
by³o 46 jednakowej wartoœci i otrzy-
ma³y je wszystkie dzieci, poczyna-
j¹c od niemowlaków do m³odzie¿y,
która nie ukoñczy³a jeszcze 18 lat.
Sponsorami zabawy i paczek byli:
Artur £¹cki, Zbigniew Lipiñski,
Wojciech Przêczek, Konstanty T.
Oœwiêcimski. Paczki przygotowa-
³y: Ewelina £ugowska, Marietta
Adamczyk. m

W czytelni dla dzieci Miejskiej
Biblioteki Publicznej w Gryficach
dn. 5 grudnia nie by³o zwyk³ej ciszy.
By³o radoœnie i wspólne œpiewanie
kolêd. Spotkanie zorganizowa³a
przy wspó³pracy z Dzia³em Dzieciê-
cym wychowawczyni klasy II a Bar-
bara Lentowczyk dla swoich
uczniów z SP 3. W oczekiwaniu na
wizytê Œw. Miko³aja bra³y udzia³ nie
tylko dzieci, ale i obecne w czytelni
mamy. Tañców nie by³o, ale by³y
konkursy (wspólne z rodzicami) np.
rysowanie, malowanie, czytanie
przez mamy wiadomoœci o postaci i
pochodzeniu Œw. Miko³aja. Dwie
godziny zabawy, nauki, pracy i ani
jednej sekundy zmarnowanej. Tutaj
te¿ napisaæ musimy, i¿ p. Barbara

Lentowczyk by³a doskonale przy-
gotowana do zabawy, zaopatrzona
w masê rekwizytów, tematy poukry-
wane w szarych kopertach. Wystar-
czy³o, ¿e tak¹ kopertê wziê³a do rêki
a ju¿ by³ inny konkurs. Ale prawda
jest taka, ¿e nie maj¹c ¿adnych re-
kwizytów pani Barbara wiedzia³a-
by, jak zaj¹æ dzieci, by siê nie nudzi-
³y. To taki typ nauczyciela, o którym
siê mówi, ¿e s¹ z powo³ania do tego
zawodu. W koñcu zabawê koñczy³o
gromkie przywo³ywanie Miko³aja,
który przyby³ przywo¿¹c swoj¹ re-
plikê tyle¿e s³odk¹, bo tort, który by³
postaci¹ Miko³aja. Prezentów in-
nych nie by³o, bo jak stwierdzi³
Miko³aj z Biblioteki - po domach
wizyty sk³ada³ bêdzie 6 grudnia. m

„Ca³a Polska Czyta Dzieciom” - czyta³y mamy uczniów

MIKO£AJKOWE SPOTKANIE
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Wyrok
S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 18 listopada 2008 r.

sygn. akt VI K 589/08 wymierzy³

Janowi Markiewiczowi
s. Józefa, ur. 09.04.1958 r. w £ogiszynie karê 12 miesiêcy ograni-

czenia wolnoœci z obowi¹zkiem wykonywania nieodp³atnej kontrolo-
wanej pracy na cele spo³eczne w wymiarze 40 godzin miesiêcznie;
orzek³ zakaz prowadzenia wszelkich pojazdów mechanicznych i rowe-
rowych w ruchu l¹dowym na okres 3 lat; orzek³ podanie wyroku do
wiadomoœci publicznej poprzez opublikowanie w prasie lokalnej
„Gazeta Gryficka”; za czyn z art. 178 a par. 2 kk polegaj¹cy na tym, ¿e
w dniu 4 lipca 2008 r. w Gryficach kierowa³ rowerem znajduj¹c siê w
stanie nietrzeŸwoœci siêgaj¹cym 1,152 mg/l alkoholu w wydychanym
powietrzu.

Wyrok
S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 20.11.2008 r. sygn. akt

II K 175/08 skaza³

Grzegorza Waldemara Gawiñskiego
ur. 29.03.1975 r. na karê 3 miesiêcy pozbawienia wolnoœci z warunko-

wym zawieszeniem wykonania na okres próby 3 lat, zakazu prowadzenia
wszelkich pojazdów mechanicznych w ruchu l¹dowym na okres 1 roku,
œwiadczenia pieniê¿ne na rzecz Fundacji w wysokoœci 400,00 z³otych oraz
orzeczono podanie wyroku do publicznej wiadomoœci poprzez og³oszenie
go w lokalnym czasopiœmie, za przestêpstwo z art. 178 a par. 1 kk polegaj¹ce
na tym, ¿e w dniu 4 lipca 2008 r. o godz. 20.47 w Rogowie kierowa³ samo-
chodem marki VW Transporter o nr. rej. ZGY W 081, znajduj¹c siê w stanie
nietrzeŸwoœci, posiadaj¹c 0,36 mg alkoholu w 1 decymetrze szeœciennym
wydychanego powietrza.

W³amali siê do mercedesa
(TRZEBIATÓW) 1 grudnia br.

policjanci w Trzebiatowie zatrzy-
mali Andrzeja W., lat  28, Justynê R.,
lat 19, Piotra K., lat  18 i Waldemara
T., lat 26, sprawców w³amania do
samochodu osobowego marki Mer-
cedes Vito.
Zatrzymany za kradzie¿

(REWAL) 2 grudnia br. poli-
cjanci w Rewalu zatrzymali Marci-
na K., lat 24 za dokonanie kradzie¿y
ciê¿arków, sztang oraz elektrona-
rzêdzi budowlanych o wartoœci 700
z³.
Okrad³ kobietê

(REWAL) 3 grudnia br. poli-
cjanci w Rewalu zatrzymali Micha-
³a M., lat 35, który dokona³ kradzie-
¿y torebki damskiej z zawartoœci¹
pieniêdzy, kart bankomatowych na
szkodê mieszkanki powiatu gryfic-
kiego.

Wywozi³ drzewo z lasu
(GRYFICE) 4 grudnia br. poli-

cjanci z OPI KPP w Gryficach za-
trzymali Kazimierza C., lat 59, któ-
ry dokona³ kradzie¿y drzewa z lasu
wartoœci 500 z³otych.

Chcia³ wy³udziæ kredyt
(GRYFICE) 5 grudnia br. poli-

cjanci z PG KPP w Gryficach za-
trzymali Krzysztofa B., lat 35, który
usi³owa³ wy³udziæ 5 tys. z³otych
kredytu w jednym z banków Trze-
biatowie, pos³uguj¹c siê fa³szywy-
mi dokumentami.
Chcieli wykopaæ kabel z
ziemi

(GRYFICE) 6 grudnia br. poli-
cjanci z KPP w Gryficach zatrzyma-
li Witolda G., lat 66 oraz Henryka
C., lat 63, sprawców usi³owania kra-
dzie¿y kabli energetycznych po³o-
¿onych w ziemi przy trasie Gryfice
- Trzebiatów.
Ale cofka

(GRYFICE) 7 grudnia br. w Gry-
ficach kieruj¹ca samochodem oso-
bowym marki Ford K, wykonuj¹c
manewr cofania z parkingu na drogê
publiczn¹ nie zachowa³a szczegól-
nej ostro¿noœci i uderzy³a ty³em
pojazdu w dwie przechodz¹ce skra-
jem parkingu kobiety. Piesze dozna-
³y ogólnych pot³uczeñ. Zosta³y
przewiezione do szpitala w Gryfi-
cach.

Komendant Powiatowy Pañ-
stwowej Stra¿y Po¿arnej w Gry-
ficach og³asza nabór kandyda-
tów do pe³nienia s³u¿by w Ko-
mendzie Powiatowej Pañstwo-
wej Stra¿y Po¿arnej w Gryficach
na stanowisko sta¿ysta, docelo-
wo starszy dyspozytor PSK. Do-
kumenty nale¿y sk³adaæ do dnia
05 stycznia 2009 r. w sekretaria-

Stra¿ Po¿arna szuka
sta¿ysty

cie Komendy Powiatowej Pañ-
stwowej Stra¿y Po¿arnej w Gry-
ficach przy ul. 3 Maja 25. Oferty
otrzymane po terminie (liczy siê
data wp³ywu) nie bêd¹ rozpatry-
wane.

Szczegó³owe informacje mo¿na
bêdzie uzyskaæ telefonicznie pod nr
tel. 09138 47721 lub osobiœcie w
budynku Komendy Powiatowej.

Policja ustala, kto i jakim kiero-
wa³ samochodem, pod ko³ami które-
go zginê³a 84-letnia kobieta.

Tragiczny wypadek wydarzy³
siê 7 grudnia oko³o godz. 17:15.
Dosz³o do niego na prostym odcin-
ku drogi w miejscowoœci Brojce,
przy ul. D³ugiej. Przechodz¹c¹
przez jezdniê 84-letni¹ kobietê po-
tr¹ci³ samochód. W wyniku odnie-
sionych obra¿eñ cia³a kobieta zgi-
nê³a na miejscu.

Kieruj¹cy samochodem odda-
li³ siê z miejsca zdarzenia w nie-

Policja poszukuje sprawcy
œmiertelnego wypadku

znanym kierunku, nie udzielaj¹c
rannej pomocy. Policja ustala
szczegó³y tego zdarzenia. Na razie
nie znany jest sprawca tragedii. Po-
licja zwraca siê z proœb¹ do wszyst-
kich osób, które by³y œwiadkami
tego zdarzenia, b¹dŸ te¿ osób, któ-
re posiadaj¹ jak¹kolwiek wiedzê na
temat sprawcy wypadku o kontakt
pod nr tel. 0-91 38 57 511 lub 997.
Zapewniamy pe³n¹ anonimowoœæ.
Za pomoc w ustaleniu sprawcy
wypadku zosta³a wyznaczona na-
groda pieniê¿na.                      (kp)

Jak na ulicy nie wiadomo o sk¹d
pojawia siê p³yn¹ca woda, to nie-
w¹tpliwie zbli¿a siê awaria wodo-
ci¹gu lub kanalizy. Na ul. St. Ruta
tu¿ obok zatoczki parkingowej od-

Nowe Ÿróde³ko

kryliœmy bij¹ce w jezdni Ÿróde³ko.
Ciekawe, kiedy je odkryj¹ odpo-
wiedzialni za wodoci¹gi i kanaliza-
cjê w mieœcie. Zdaje siê, ¿e zatrud-
nieni s¹ w ZGK.                         m
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Poprawne rozwi¹zania nale¿y wysy³aæ na adres:
73-150 £obez, ul. S³owackiego 6.

Dy¿ury w redakcji;
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki, œrody w godz 13.00 -15.00
(wejœcie od strony muru obronnego)
Tel. 091 384 71 53 lub 091 39 73 730
Tel. interwencyjny:  694 089 733
mail: wppp1@wp.pl
www.gazetagryficka.go.pl

Poprawne rozwi¹zanie krzy¿ówki brzmia³o: “P³omienia m³odo-
œci nie podsycaj spirytusem”

Nagrodê wylosowa³a pani Lidia Lisowaska z P³ot. Gratulujemy.

DRUKARNIA
Oferujemy druk:
- ulotek
- plakatów
- wizytówek
- druków, samokopii
£obez ul. S³owackiego 6, tel./fax - 091 39 73 730

    MISTYKA KRYZYSU
Œwiatowy kryzys finansowy stopniowo otacza Polskê, jak wojska sowieckie u

pocz¹tku lat osiemdziesi¹tych. Chocia¿ tak naprawdê, to on ju¿ u nas jest, ju¿ zacz¹³
parali¿owaæ gospodarkê, finanse i wszelkie nasze nadzieje. Mêcz¹ siê wielkie
œwiatowe g³owy, te od banków, sk¹d siê to wszystko wziê³o, jak z tego wyjœæ!

  Tymczasem „mistykê finansów” i istotê kryzysów doskonale przedstawi³ jesz-
cze przed drug¹ wojn¹ Julian Tuwim w dialogu miêdzy Goldbergiem i Rapaportem.

- Z³ocisty panie Rapaport (...).
Pan mnie musi oddaæ!
- Dla samego oddania?
- Nie! Ja jestem winien Gutmanowi osiemset z³otych!
- Gutman mo¿e poczekaæ!
- Gutman nie mo¿e poczekaæ, bo jego dusi Rajtman.
- Rajtman te¿ zaczeka.
- Rajtman absolutnie nie zaczeka, bo on jest winien Maliniakowi.
- Maliniak te¿ mo¿e poczekaæ. Chocia¿ nie, Maliniak nie mo¿e czekaæ.
- Dlaczego?
- Bo on jest winien mnie, a ja nie mogê czekaæ.
- Pan nie mo¿e czekaæ?
- Bo przecie¿ pan chce, ¿ebym panu odda³ te osiemset z³otych, a ja ich nie mam.
- Bo ja po¿yczy³em Maliniakowi, Maliniak Rajtmanowi, Rajtman Gutmanowi,

Gutman po¿yczy³ panu, a pan mnie, nikt ich nie wyda³, gdzie siê podzia³y te osiem-
set z³otych?

- A czy ja wiem?!
- O, widzi pan, to jest ta mistyka finansów. I st¹d siê wzi¹³ ten ca³y kryzys ogól-

noœwiatowy!
- Nie rozumiem.
- Ja panu wyt³umaczê. Ameryka po¿yczy³a Anglii, Anglia Niemcom, Niemcy

po¿yczyli do W³och, W³ochy po¿yczy³y Szwajcarii, Szwajcaria po¿yczy³a Francji,
Francja po¿yczy³a Anglii, a Anglia po¿yczy³a Ameryce!

- To kto ma te pieni¹dze?
- Teoretycznie wychodzi, ¿e myœmy powinni mieæ te pieni¹dze.
- Co, myœmy?
- Bo myœmy nikomu nie po¿yczyli i nam nikt nie po¿yczy³.

Wyszuka³ Bronis³aw Micek
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